
Zpravodaj města Bzenec   I   15. září 2018

Jak byste zhodnotil volební období 2014/218?

Blíží se nám konec volebního období 2014/2018, a tak můžeme 
zhodnotit, co se v tomto volebním období podařilo a co ne.
Jednoznačně za úspěch považujeme nové zbudování kaple sv. 

Floriána a sv. Šebestiána a přípravu realizace 
cyklostezky Bzenec – Bzenec-Přívoz, na kterou 
jsme získali dotaci a s jejím zhotovením počítá-
me do konce roku 2018.
Druhou významnou záležitostí je rekonstrukce 
vodovodních řadů, kanalizací a povrchů v řadě 
městských částí.

Mezi klady se může také řadit dobudování sportovního areálu  
a centra pro mládež skatepark.
Připravuje se realizace sportovní haly v  areálu Kasáren, přišlo 
k přeložce vysokého napětí, buduje se nová kanalizace, proběh-
lo územní řízení a v  krátkém čase bude požádáno o stavební 
povolení. Následně požádáme o dotaci Ministerstvo školství, 
mládeže a tělovýchovy ČR.

Na slovíčko s panem starostou...

Připravuje se projekt rybníka za  Olšovcem, a to ve spolupráci 
s  Lesy ČR, kteří jsou vlastníky části pozemků. Zde dochází ke 
zpoždění a o jeho realizaci se rozhodne zřejmě až v příštím roce.
V každém roce se proinvestovalo 20 – 30 milionů korun na údrž-
bu města, případně nové investice.
Z  volebních programů některých stran či hnutí se nepodařilo 
naplnit vizi bzeneckého zámku. Proto zastupitelstvo přistoupi-
lo k vyhlášení záměru o prodeji části areálu, abychom si ověřili, 
zda jsou zde investoři, kteří by byli ochotni se zapojit do oprav 
areálu.
V průběhu čtyř let jsme také vylepšili několik městských budov, 
a to jak na náměstí, tak i v katastru města.
Celkově lze hodnotit uplynulé období jako úspěšné, i když se 
nepodařily všechny volební záměry.
Chci poděkovat spoluobčanům za spolupráci, podněty a rady 
a věřím, že byli s prací Zastupitelstva města Bzence spokojeni.

Děkuji za rozhovor

Bzenecké vinobraní 14. - 15. 9. 2018
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Informace místostarosty Ing. Marka Novoměstského o:  
- povinnosti elektronické komunikace a využití NEN při realizaci 

veřejných zakázek
- společném jednání o návrhu Změny č. 6 Územního plánu města 

Bzenec dne 06. 06. 2018
  
• Schvaluje:
- ocenění žákyň ZUŠ Lubomíra Ligase Bzenec - Natálie Kovaříkové 

a Elišky Stočkové cenami starosty města Bzenec za úspěšnou re-
prezentaci školy v Národní soutěži ZUŠ v Praze dne 05. 05. 2018.

- rozšířený provoz Informačního centra v období letních prázdnin, 
ten bude zabezpečen brigádníkem.

- výsledky výběru dodavatele na akci „Bzenec ul. Vinařů – oprava 
kanalizace“ a rozhodla o přijetí nejvýhodnější nabídky, tedy na-
bídky firmy ARTESIA, spol. s r.o. Ratíškovice za cenu 2 350.195,- Kč 
včetně DPH. S touto firmou bude uzavřena smlouva o dílo.

• Postupuje do zastupitelstva:
- uzavření Dohody o spolupráci s městem Kyjov v rámci dohledu 

nad bezpečností a plynulostí provozu na pozemních komunika-
cích v k. ú. Bzenec měřením rychlosti projíždějících vozidel staci-
onárním měřičem rychlosti.

Z usnesení ze 75. schůze Rady města Bzence 
konané dne 18. 06. 2018
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- účasti na tiskové konferenci dne 12. 06. 2018 v Poslanecké sně-

movně PČR pod záštitou KDU-ČSL, která se týkala rizika znečiště-
ní pitné vody po těžbě štěrkopísku na Hodonínsku

- účasti na kulturním dnu Senátu - vystoupení dětského folklorní-
ho souboru Marijánek, souboru písní a tanců Bzenčan a Bzenec-
kých drmolic – dne 14. 06. 2018

- proběhlých oslavách 90 let TJ Slovan Bzenec
- oznámení Nemocnice Kyjov o odstoupení od své žádosti  

o finanční příspěvek na rozšíření parkoviště pro veřejnost, a to  
z důvodu nedostatku financí na celou akci

 Informace místostarosty Ing. Marka Novoměstského o:   
- výsledku společného jednání o návrhu Změny č. 6 ÚPM Bzenec
- dokončení studie možnosti realizace solární elektrárny na střeše 

nové multifunkční sportovní haly

• Schvaluje:  
- uzavření Příkazní smlouvy č. 5323/2018 mezi městem Bzenec  

a firmou RTS, a.s. (Lazaretní 13, Brno), jejímž předmětem je  
zakázka „Cyklostezka Bzenec – Bzenec-Přívoz“ s předpokládanou 
hodnotou 12.483 440,- Kč bez DPH.

- uzavření smlouvy s Jihomoravským krajem Brno (Žerotínovo 
nám. 449/3, Brno) o poskytnutí finanční podpory na poskytová-
ní sociálních služeb ve výši 63.500,- Kč pro Pečovatelskou službu 
Bzenec

- záměr pokládky travního koberce kolem kaple sv. F&Š (pravá stra-
na) vč. veškerých pozemních prací od přípravy podloží, instalace 
zavlažovacích systémů a samotnou pokládku – termín realizace 
09/2018.

Z usnesení ze 73. schůze Rady města Bzence 
konané dne 09. 05. 2018
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- zhodnocení akce „slavnostní otevření kaple sv. Floriána a sv.  

Šebestiána“ a poděkoval všem, kteří se spolupodíleli na přípravách  
a průběhu akce

- určení správcovství a provozu vyhlídkové věže v kapli sv. Floriána 
a sv. Šebestiána na Starém hradě

- výsledcích kontroly FÚ JMK Brno na poskytnutí dotací městu  
Bzenec

- oznámení České školní inspekce Brno o provedení inspekční  
kontroly v ZŠ a MŠ Bzenec

Informace místostarosty Ing. Ivana Černého o:
- oznámení SŠ gastronomie, hotelnictví a lesnictví Bzenec o koná-

ní střelecké soutěže ve dnech 16.-17. 06. 2018 v lokalitě Bzenec- 
Přívoz v areálu lesnické chaty

Informace místostarosty Ing. Marka Novoměstského o:   
- neschválení účelové dotace od Jihomoravského kraje pro JSDH 

Bzenec na akci „Rekonstrukce požární zbrojnice“
- neschválení nadačního příspěvku s názvem „Dětské hřiště Olšo-

veček, Bzenec“ včetně nepřidělení dotace JMK
- rozhodnutí Vinařského fondu (Žerotínovo náměstí 3, Brno) o po-

skytnutí podpory na realizaci projektu „Bzenecké svatomartinské 
slavnosti 2018“ a „BKV 2018“.

• Schvaluje:
- Knihovní řád městské knihovny Bzenec s platností od 25.05.2018 

- Směrnici pro práci s osobními údaji včetně příloh, která je účin-
ná a platná od 25. 05. 2018.

- Opravenou účetní závěrku za rok 2017 SMB p. o. a převedení zlep-
šeného výsledku hospodaření (zisku) SMB, p. o. za rok 2017 ve 
výši 216.215,74 Kč z hlavní činnosti  a 30.867,- Kč z hospodářské 
činnosti do rezervního fondu této organizace. Současně schva-
luje převod částky ve výši 247.082,74 Kč z rezervního fondu do 
fondu investic.  

- Uzavření Smlouvy o dílo se spol. LUNA PROGRESS s.r.o. (Zdenice 
40, Nebahovy) na výrobu a montáž herních prvků na dětském 
hřišti Olšoveček Bzenec za celkovou cenu ve výši 213.172,- Kč 
včetně DPH.

- Podání žádosti o dotaci u GŘ HZS v programu „Účelové investič-
ní dotace pro jednotky sboru dobrovolných hasičů obcí“ na akci 
„Rekonstrukce požární zbrojnice ve Bzenci“.

- Přemístění infocentra města na náměstí Svobody do přízemí  
budovy č. p. 75 (bývalá prodejna Bachan)

- Podání žádosti o dotaci v  programu Nová zelená úsporám na 
akci: „Stavební úpravy RD č. p. 807 na náměstí Svobody ve Bzenci“, 
jehož součástí bude i zateplení objektu.

Z usnesení ze 74. schůze Rady města Bzence 
konané dne 28. 05. 2018
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- určení p. Tomáše Zábelky jako správce kaple sv. FaŠ
- zabezpečování dodávek vody ke kapli prostřednictvím jednotky 

SDH Bzenec
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• Schvaluje: 
- výdejní místa pitné vody v případě krizové situace „Narušení  

dodávek pitné vody velkého rozsahu“ v našem městě, a to v pro-
storách SMB p.o. Bzenec (ul. Kasárna) a v budově JSDH Bzenec 
(ul. Tyršova).

- uzavření smlouvy s Jihomoravským krajem (Žerotínovo nám.  
3, Brno) o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK ve výši 120.000,- Kč 
na realizaci projektu „Změna č. 6 ÚP Bzenec“.

- odvolání proti nesouhlasnému závaznému stanovisku MěÚ  
Kyjov, odb. ŽP ohledně stavby Rybník Bzenec u Krajského úřadu 
JMK Brno, prostřednictvím Stavebního úřadu MěÚ Bzenec.

- uzavření Darovací smlouvy mezi městem Bzenec a Římskokato-
lickou Farností Blatnice pod Sv. Antonínkem ( Blatnice pod Sv. An-
tonínkem 27) za účelem darování movité věci – dřevěného kříže 
umístěného v kapli Sv. F & Š ve Bzenci.

- zpracování plánu péče o památný strom – tisíciletou lípu v zá-
meckém parku od spol. SAFE TREES, s.r.o.  zast. p. ing. Jaroslavem 
Kolaříkem, Ph.D., a to za cenu 49.000,- Kč bez DPH. Podmínkou je 
finanční spoluúčast při ošetření stromu Agenturou ochrany příro-
dy a krajiny ČR.

- výsledky výběru dodavatele na akci „Cyklostezka Bzenec – Bze-
nec-Přívoz“ a rozhodla o přijetí nejvýhodnější  nabídky, tedy na-
bídky  firmy PORR a. s.  za cenu  13 899.927,70 Kč bez DPH. S touto 
firmou bude uzavřena smlouva o dílo.

Z usnesení z 20. zasedání Zastupitelstva města Bzence 
konané dne 27. 06. 2018
Zastupitelstvo města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- kontrole plnění usnesení zastupitelstva č. 19.
- zprávu o činnosti rady za uplynulé období.

Informace starosty o:  
- návrhu na uzavření Dohody o spolupráci s městem Kyjov v rám-

ci dohledu nad bezpečností a plynulostí provozu na pozemních 
komunikacích v k. ú. Bzenec měřením rychlosti projíždějících vo-
zidel stacionárním měřičem rychlosti – úsek od kasáren a nájezdu 
do ul. J. Baráka

- zásahu hasičských jednotek ve dnech 21. a 22. 06. v lesích – posti-
ženy byly obecní lesy u rybníku Stolařka

- přemístění infocentra z ul. Kr. Vladislava na náměstí do prostor  
v čp. 75 v přízemí (uvolněný prostor je nabídnut Policii ČR na  
služebnu)

- podnětu, který byl podán na Českou inspekci životního prostředí 
– úprava polní cesty ke kapli (neprokázalo se porušení zákona)

Informaci místostarosty Ing. M. Novoměstského o:
- aktuálním postupu prací pořizované změny územního plánu 

města Bzenec č. 6

Informace tajemníka MěÚ Bzenec o:
- implementaci nařízení „GDPR“ s vazbou na činnost a fungování 

orgánů samosprávy po 25.05.2018

• Schvaluje:
- regulativy pro novou výstavbu rodinných domů v ul. Za Humny: 

1. Stanovuje stavební čáru, která je ve vzdálenosti min. 8 m od 
krajnice vozovky (prostor mezi stavební čarou a silnicí musí být 
„volný“ – prostý staveb). 2. Maximální výška (hladina) zástavby 
bude dvě nadzemní podlaží + podkrovní vestavba – (hřeben 
max. 9 m bráno od úrovně komunikace).

Z usnesení ze 76. schůze Rady města Bzence 
konané dne 09. 07. 2018
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- jednání DSO Severovýchod a poradě starostů v Kyjově
- jednání představenstva VaK Hodonín
- schválení žádosti o dotaci v programu „Dotace obcím na zpraco-

vání územních plánů 2018“, a to ve výši 120.000,- Kč na realizaci 
projektu Změna č. 6 územního plánu Bzenec od JmK

- jednání s Ing. Škrobáčkem – KB, a.s. ve věci managementu dotace 
na stavbu nové víceúčelové sportovní haly

Informace místostarosty Ing. Ivana Černého o:   
- jednání na KÚ JmK Brno ohledně požadavku OŽP KÚ JmK Brno na 

posouzení vlivu dílčí změny č. 14 (jako součásti Změny č. 6 ÚPM 
Bzenec) na životní prostředí

Informace místostarosty Ing. Marka Novoměstského o:   
- tom, že nebyla podána žádná nabídka na akci „Schody do vinice 

na parcele č. 3703, 3705/1, 3707 v k.ú. Bzenec“
- cenové nabídce firmy TYPRO 2010 s.r.o.  na akci „Dětské hřiště ve 

Bzenci – Kolonii“ za cenu 80.000,- Kč bez DPH
 
• Schvaluje:
- dodatek ceníku za úkony Pečovatelské služby Bzenec (navýšení 

cen poskytovaných služeb), a to s účinností od 01. 09. 2018.                                                                  
- roční prohlídku mostů (celkem 10 mostů) firmou Ivica Ištvanović  

– CESTING za cenu cca 50.000,- Kč bez DPH
- vybudování ozdobné zábrany před chodníkem proti vjezdu aut 

na parkovišti u restaurace Sokolovna.
- doplnění (výrobu a montáž) prvků ve skateparku u Penny marke-

tu firmou Montáže Hapla, s.r.o.  za cenu 45.180,- Kč bez DPH

Z usnesení ze 77. schůze Rady města Bzence 
konané dne 30. 07. 2018
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- opatření Min. vnitra ČR Praha k lepšímu organizačně technické-

mu zajištění voleb do zastupitelstva obcí ve dnech 5. a 6. 10. 2018
- stavebních řízeních u SÚ Bzenec za uplynulé období

Informace místostarosty Ing. Ivana Černého o:    
- jednání se SŽDC, Ochrannou přírody a městem Bzenec v místě 

požáru lesa a následné nápravě, - vydání nesouhlasného závaz-
ného stanoviska MěÚ Kyjov, odb. ŽP ohledně stavby „Rybník  
Bzenec“.

Informace místostarosty Ing. Marka Novoměstského o:   
- účasti na vytýčení napojení nových hranic připravované stavby 

D55 – stavba 5509,
- nemožnosti souběhu dotací z OPŽP a investičního programu 

133D531 z MŠMT na stavbu nové sportovní víceúčelové haly
- návrhu možného tvaru a skladby řadových garáží (prefabrikova-

ných) pro automobily města Bzenec

Informace tajemníka o:
- sdělení KÚ JMK – odb. správní a krajský živn. úřad Brno ve věci 

zajištění tisku a distribuce hlasovacích lístků při volbách do zastu-
pitelstva obcí konaných ve dnech 5. a 6. 10. 2018.
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- uzavření dohody o spolupráci s městem Kyjov ve věci sankcio-
nování řidičů pomocí úsekového měření rychlosti vozidel. Město 
obdrží 20% z vybrané částky na přestupcích (vazba na nabídku 
firmy GEMOS CZ, spol. s r.o., která se bude na provozování měření 
podílet).

- poskytnutí finančního daru Římskokatolické farnosti Blatnice 
pod Sv. Antonínkem (Blatnice pod sv. Antonínkem 27) na činnos-
ti spojené s provozem farnosti ve výši 25.000,- Kč (vrátili městu 
původní kříž z kaple sv. Floriána a Šebestiána ve Bzenci, který  

Letos se už po třinácté uskutečnila mezinárodní vědomostní sou-
těž, zaměřená na prohlubování znalostí o historických událostech, 
vztahujících se k 2. světové válce a totalitním režimům ve světě 20. 
století.
Pod názvem „LIDICE PRO 21. STOLETÍ“ ji vyhlásil Památník Lidice, 
Ústav pro studium totalitních režimů Praha a Filozofická fakulta UK, 
a je určena mládeži ve věku 10 – 19 let.
Třináctičlenná odborná porota, sestavená z  řad historiků, peda-
gogů a dalších odborníků, v  jejímž čele zasedl historik plk. PhDr. 
Eduard Stehlík, vybrala ve II. kategorii z 936 přihlášených studentů 
ve věku 15 – 19 let tři vítězné literární práce, které byly oceněny při 
slavnostním vyhlášení výsledků 13. června 2018 v kladenském kině 
Hutník za účasti řady významných hostů z veřejného i politického 
života. 
Jednou z oceněných autorek byla studentka SOŠG Staré Město MI-
CHALA NEVŘIVÁ z BZENCE, která se v krátké eseji zamyslela nad tím, 
kolik stojí lidský život, za niž převzala od předsedy poroty zvláštní 
cenu v podobě skleněné plastiky Lidické růže a čestný diplom.
Její práci následně velmi procítěně přečetla účastníkům slavnost-
ního aktu herečka paní Máša Málková a teď se s ní mohou seznámit 
i čtenáři Bzeneckého zpravodaje.

Kolik stojí lidský život?
Východní fronta, 5.12. 1941

Milý deníčku,
dnešní den byl celkem obyčejný. Zabil jsem několik nepřátelských 

vojáků, ale to není nic nového. 
Mám teď chvíli klid, a proto se ve vzpomínkách vracím do doby 
před dvěma lety. Do doby, kdy jsem ještě studoval na gymnáziu.
Náš profesor třídní své studenty přesvědčoval o tom, že lidský život 
je to nejcennější, co Bůh daroval tomuto světu. Říkal, že jeho cena 
je nevyčíslitelná, a proto bychom si měli vážit i toho nejobyčejněj-
šího človíčka na Zemi. Tehdy jsem mu bláhově věřil. Teprve nyní 
vím, jak hluboce se náš profesor mýlil. Je válka, pane profesore, a 
ve válce nemá lidský život žádnou cenu. Zabil jsem desítky, možná 
stovky nepřátelských vojáků. Neznám jejich jména, nevím, jestli 
měli rodiny a jsem za to nesmírně rád. Kdybych to totiž věděl, ze-
šílel bych. Řekněte, pane profesore, kde je Bůh teď? Když je lidský 
život tak cenný, proč nezabrání tomu krveprolití? Proč mám zabíjet 
kluky jako jsem já? Kluky, kteří by v běžném životě mohli být mými 
přáteli? Nebyl to totiž Bůh, kdo určil, že lidský život bude znamenat 
méně než cár papíru. Byli to naši velitelé, naši vůdci, kteří v nažeh-
lených uniformách a s doutníkem v ruce rozhodli o tom, že lidský 
život najednou klesl z nejvyššího žebříčku hodnot na ten nejniž-
ší. Zabij, nebo budeš zabit! To je heslo, kterým se musím řídit. To 
je heslo, které mi již nesčetněkrát zachránilo život! Omlouvám se, 
pane profesore, ale svůj život stavím na piedestal, a proto nemůžu 
myslet na to, že mířím na hlavu nebo srdce synovi, manželovi, otci, 
bratrovi. Možná jednou, po válce, zase někdo rozhodne o tom, že 
lidského života si musíme vážit. Že jeho cena je nevyčíslitelná. Ale 
teď mě, prosím, nechte dělat moji práci a netrapte mě ve snách. 
Protože spánek, pane profesore, má pro mě teď mnohem vyšší 
hodnotu než lidský život. 

restaurovala).
- počet zastupitelů města Bzenec pro volební období 2018 – 2022. 

Ten bude 15 s tím, že rada města bude pětičlenná.  
 
• Ukládá:
Radě:  
- připravit podklady pro možné dělení pozemků kolem bytových 

domů v ul. Zahradní a ul. Veselská, a to včetně vizualizace okolí 
domu čp. 572.     

I TAKOVÁ JE MLÁDEŽ VE BZENCI



V letošním roce jsme uskutečnili již 7. poznávací zájezd s CK ABC 
Tours, tentokrát pod názvem Benelux pohádka na zemi Lucem-
bursko – Belgie – Holandsko. A pohádka to skutečně byla, i když 
jsme odjížděli s  rozpačitými pocity, co nás vůbec čeká. Sestava 
byla trochu obměněná, skalní jedinci zůstali, někteří se vrátili po 
několikaleté odmlce a přibylo i 18 nováčků, kteří s námi jeli popr-
vé.  Jela s námi i pro nás nová průvodkyně, která stejně jako řidiči  
i její předchůdkyně okamžitě zapadla do našeho kolektivu. Odjezd 
byl stanoven ze Bzence 3. 7. 2018 v 18 hodin a tentokrát se s námi 
přišlo rozloučit i několik našich přátel, kteří mávali za rozjíždějícím 
se autobusem.
První poznávací den jsme strávili v Lucembursku, kde jsme si pro-
hlédli centrum hlavního města tohoto velkovévodství, s  nímž je 
spjata historie českého národa. Navštívili jsme  místo, kde se na-
chází hrobka českého krále Jana Lucemburského. Ubytování bylo 
v hotelu Ibis v Belgii na okraji Antverp. 
Ráno jsme se zastavili v  Antverpách. Prohlédli jsme si Velké ná-
městí se sochou Braba, radnici, cechovní domy, Rubensův dům.  
A pak už nás čekalo nádherné belgické město Bruggy, v němž na 
nás dýchala síla historie nejenom při pohledu na nádherné stavby, 
ale především při vstupu do chrámů a kostelů.  Procházeli jsme se 
středověkým jádrem města, protkaným sítí vodních kanálů. Den 
jsme zakončili návštěvou obchůdku s čokoládovými výrobky, pře-
devším bezkonkurenčními belgickými pralinkami a projížďkou lodí 
po kanálech.
Následující den jsme se vydali do sousedního Holandska. Navští-
vili jsme Zansee Schans – historickou vesnici – skanzen obytných 
a hospodářských staveb. Zde jsme si prohlédli výrobu dřeváků  
a také sýrů. Procházeli jsme se mezi větrnými mlýny. Poté jsme se 
přesunuli do Den Haagu, sídelního města královské rodiny a také 
mezinárodního soudního dvora. Z Den Haagu je to jen skok do 
luxusního lázeňského města Scheveningen. Procházeli jsme se 
po světoznámé přímořské kolonádě a poseděli u kávy, či nějaké 
mořské speciality, navštívili atraktivní oceánské muzeum. Odváž-
livci se vydali po dlouhé písečné pláži do vln Severního moře. Bylo 
opravdu studené, ale chladná voda osvěžila po celodenním choze-
ní. Závěr dne jsme věnovali prohlídce nizozemského miniaturního 
města Madurodam, kde nám zmenšeniny 1:25 všech významných 
staveb v Holandsku umožnily poznat tuto zemi za jednu hodinu. 
Nádherný a úžasný zážitek.

ZÁJEZD DO BENELUXU
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Poslední den patřil návštěvě Amsterodamu. Uvítala nás moder-
ní budova hlavního nádraží. Procházeli jsme se ulicemi krásného 
historického města a uskakovali před nebezpečnými cyklisty. Ve 
volnu jsme navštívili velký obchodní dům, kde nakupuje královská 
rodina a částky v eurech byly několikanásobně vyšší než v našich 
korunách. Nahlédli jsme i do obchůdku plného výrobků s konopím 
a veselými prodavači. I když jsme byli upozorněni průvodkyní, že 
nás čeká ještě nějaká doba chození a nemáme moc nakupovat, po 
projití květinovým trhem jsme stáli na místě srazu ověšeni taškami 
plnými cibulí tulipánů, lilií, narcisů a dalších květin. Nádherný záži-
tek měla především ženská část zájezdu z návštěvy v brusírně dia-
mantů, kde jsme byli odborně seznámeni a provedeni samotným 
zpracováním, ale mohli jsme vyzkoušet na ruce prsteny s brilianto-
vými kameny s nepředstavitelnou hodnotou. Šperky bylo možné 
koupit v podnikové prodejně s vitrínami plných zboží. A pak taky 
něco pro pány! Prošli jsme se čtvrtí tzv. „červených luceren“.  To, co 
jsme zhlédli ve výkladních skříních podniků této části města, muž-
ská část osazenstva autobusu komentovala dost zajímavě. Asi ty 
diamanty vypadaly lépe.  Náš zájezd jsme ukončili projížďkou lodí 
po grachtech. A pak už nás čekala dlouhá cesta domů.
Co říct závěrem. Opět vynikající, zajímavý a tentokrát i poučný zá-
jezd. Informací bylo opravdu hodně. Benelux je zajímavá část Ev-
ropy, kterou moc lidí nezná. Netušili jsme, jaké krásy ukrývá a jak 
dovede člověka okouzlit svou atmosférou. Tentokrát bylo suvenýrů 
opravdu mnoho, kufry praskaly ve švech. Vynikající holandské sýry, 
nezaměnitelná belgická čokoláda, pravé holandské dřeváky všech 
velikostí a barev, cibule květin koupené v Amsterodamu, čokolády 
a lízátka s konopím, mušle všech barev, velikostí a tvarů nasbíra-
né na písečné pláži Severního moře a dokonce i briliantový prsten 
s cejchem z brusírny Gassan Diamonds.
Mám pocit, že naše zájezdy jsou rok od roku zajímavější, protože 
Benelux byl nad očekávání všech.
A co plánujeme příští rok? Sedmidenní zájezd Krásy Toskánska.
Za všechny nadšené cestovatele.
Jitka Jablonická

V pátek 7. 12. 2018 plánujeme s CK ABC Tours jednodenní zájezd 
do Vídně – Vánoce ve Vídni.
Případní zájemci se mohou informovat na tel.: +420 725 543 027 
nebo mail: kultura@bzenec.cz 
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01. – 06. července letošního roku se konal XVI. všesokolský slet 
v Praze, kterým sokolové vzdali hold 100. výročí vzniku samostatné 
republiky. Při vzniku Československa byli sokolové důležitou slož-
kou. Prezident T. G. Masaryk řekl: „Bez sokolů by nebyly legie a bez 
legií by nebylo Československa“.
Jelikož mnoha lidem pojem Sokol nic neříká, dovolím si v pár vě-
tách přiblížit Sokol jako největší tělocvičný spolek u nás. První tě-
locvičná jednota Sokol byla založena v  roce 1862 v  Praze. Jejími 
zakladateli byli Dr. Miroslav Tyrš a Jindřich Fügner spolu s mnoha 
dalšími významnými představiteli tehdejší doby. Sokol je založen 
na zásadách svobody, demokracie, rovnosti a spravedlnosti pro 
všechny. Základními znaky sokolské činnosti jsou pak dobrovol-
nost, obětavost a čestnost. Členové Sokola se oslovují bratře a se-
stro, zdraví se pozdravem NAZDAR. Myšlenky Sokola se šířily celou 
zemí, byly postupně zakládány další jednoty, ve Bzenci byla jed-
nota založena v roce 1882, v témže roce byl uspořádán I. všesokol-
ský slet. Během dalších let byl Sokol pro své pokrokové myšlenky 
a vlastenectví 4x úředně zakázán, ale vždy se jej po čase podařilo 
obnovit. Poslední obnova byla v roce 1990, od tohoto roku se konal 
všesokolský slet již po páté.
Z naší župy (historická oblast sdružující jednoty) se sletu zúčastnilo 
150 cvičenců a cvičenkyň, kteří cvičili v 8 skladbách z 11 programo-
vých. Z naší jednoty odjelo do Prahy 19 dětí a 17 dospělých, celkem 
36. Cvičili jsme ve skladbách Méďové, Děti to je věc a Princezna 
republika. Navíc na župním a jihomoravském sletu děti cvičily ještě 
skladbu Noty. Ubytování pro seniory naší jednoty bylo zajištěno 
v hostelu Pražačka na Žižkově, ostatní cvičenci z župy Slovácké pak 
v ZŠ Mendíků v Nuslích, kde bylo také zajištěno stravování. Ve vol-
ném čase jsme se rozjeli po Praze dle svých zájmů. Bzenecká Věrná 
garda (senioři) navštívila i divadlo ABC, představení Simony Sta-
šové s názvem Shirley Valentine. Její výkon byl vynikající, více než  
2 hodiny hrála na scéně sama. Úžasný zážitek byl umocněn překva-
pením, kdy jsme se s herečkou, po domluvě sestry Vrzalové s  její 
sekretářkou, mohli setkat v zákulisí. Přijetí bylo velmi vřelé a přesto, 
že měla za sebou náročné představení, s námi setrvala v družném 
hovoru. Závěrem dodala, že pokud bude zájem, ráda představení 
sehraje i ve Bzenci, o čemž jsem po svém příjezdu informoval pana 
starostu. 
V neděli 1.7. dopoledne se konal sletový průvod, který vyšel z Vác-
lavského náměstí, pokračoval po Národní třídě, podél Vltavy, ulicí 
Pařížskou a končil na Staroměstském náměstí. Průvodu se zúčast-
nili sokolového z celého světa (ze 3 kontinentů), celkem asi 13 tisíc 
sokolů, které vítali přihlížející diváci. Pro nás účastníky to byl velmi 
silný zážitek. Od pondělí pak probíhaly secvičné podle harmono-

BZENEČTÍ SOKOLOVÉ CVIČILI V PRAZE
gramu. Všechny přípravy vyvrcholily čtvrtečním večerním progra-
mem v 21 hodin a patečním II. programem ve 14 hodin. Oba pro-
gramy přenášela Česká televize. V programech vystoupilo celkem 
asi 14 tisíc sokolů a sokolek. My, jako aktivní účastníci, jsme byli 
spokojeni a odnesli jsme si mnoho pěkných zážitků.
Tyršovu představu o posílení nejen těla, ale také ducha, dle jeho 
hesla „ve zdravém těle, zdravý duch“, jsme dodrželi i my. Sokol se 
totiž nevěnoval jen tělocviku, ale od prvopočátku také kultuře  
a vzdělávání. Pořádaly se přednášky, besedy, vznikaly divadelní, 
loutkové, pěvecké a hudební soubory. Naše mládežnická část vý-
pravy v Praze navštívila přírodní rezervaci Divoká Šárka, Vyšehrad, 
ZOO, Tyršův dům, Karlův most a komentovanou prohlídku Národ-
ního divadla. Zbytek své energie pak děti nechaly na koupališti 
a v  Jump aréně ve Zličíně. Společně jsme zhlédli program Sokol 
GALA v O2 aréně, kde jsme viděli to nejlepší v oblasti výkonnost-
ního a vrcholového sportu. Vystoupilo zde na 500 sokolů asi z 20 
různých sportů a to nejen z ČR. Pořad ze záznamu vysílala i ČT. Věr-
ná garda dále navštívila představení Konec dobrý, všechno dobré 
v rámci Shakespearovských slavností na Pražském hradě, také i ko-
mentovanou prohlídku Národního divadla. Dále pak Věrná garda 
navštívila zrekonstruovanou Werichovu vilu (slouží jako muzeum  
V + W a Osvobozeného divadla), výstavu kostýmů a rekvizit ze star-
ších českých filmů v Tančícím domě. Mezi dalšími návštěvami byla 
Žižkovská věž, Vyšehrad, Bílá hora a Tyršův dům.
Týden to byl náročný, plný dojmů. Mnozí z nás zde navázali nová 
přátelství a také se setkali se známými z posledního sletu. V sobotu 
7.7. jsme se všichni ve zdraví vrátili domů.
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Malá statistika:
• nejmladší účastník – Jonáš Miškar 1 rok
• nejmladší cvičící – Kryštof Miškar 4 roky
• nejstarší cvičící – Julius Kodrik z Veselí nad Moravou 92 let

Jak je vidět, Sokol je pro všechny věkové kategorie, tak přijďte mezi 
nás. Všichni jste vítáni.
Závěrem bych chtěl poděkovat těm, kteří vedli nácviky skladeb 
– sestry Jarmila Miškarová, Michaela Šimečková a Anna Ženato-
vá a bratr Ondřej Miškar. Další poděkování patří městu Bzenec za 
finanční podporu, firmě Bzenecké rodinné vinařství s.r.o. a panu  
Jaroslavu Strážnickému za odvoz zavazadel a nářadí do Prahy  
a zpět, za sponzorské příspěvky firmám Bzenecké rodinné vinařství 
s.r.o., Vinný dům s.r.o., Vinum Moravicum a.s., dále Jiřině Jurasové  
a Marcele Olišarové za věcné dary.

A úplným závěrem bych si dovolil upravit slova klasika: „XVI. 
všesokolský slet skončil, ať žije XVII. všesokolský slet 2024“

NAZDAR!
Josef Ženata
starosta T. J. Sokol Bzenec

V novém cvičebním roce 2018/2019, který začne 24. 09. 2018, otevírá jednota následující oddíly v rámci odboru všestrannosti:

Dne 21. 09. 2018 od 17 hod. na místní sokolovně proběhne již tradiční NOC SOKOLOVEN, na které se budou jednotlivé oddíly prezentovat. 
Součástí bude i návštěva loutkového divadla Kašpárek s představením a možností prohlídky zákulisí.

Srdečně Vás zveme mezi nás.
NAZDAR! Pavla Rákošová, náčelnice jednoty

T.J. SOKOL BZENEC INFORMUJE DĚTI A MLÁDEŽ

oddíl věk. kategorie termín cvičení vedoucí vč. kontaktu

cvičení pro předškolní děti 4 - 6 let středa: 15:30 – 16:30
Jarmila Miškarová
jarka.miskar@gmail.com

sportovní všestrannost  
s prvky parkouru od 7 let pondělí: 15:30 – 16:30

Ondřej Miškar
jarka.miskar@gmail.com

sportovní gymnastika od 9 let středa: 16:30 – 18:00
Martina Horáková
martina.horakova13@seznam.cz

basketbal 7 – 9 let čtvrtek: 16:00 – 17:00
možná změna termínu, více info mailem

Tomáš Dokoupil
bližší informace podá Pavla Rákošová 
pavla.rakosova@seznam.cz

Pobyt v přírodě 1. sk. 7 – 9 let
2. sk od 10 let pátek: 16:00 – 18:30

Jarmila Miškarová: jarka.miskar@gmail.com 
Ondřej Miškar, Michaela Šimečková
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V sobotu 19. května 2018 proběhl v naší škole další ročník soutěže 
v aerobiku. Soutěžilo se ve třech kategoriích: 
1. – děti z mateřských škol, žáci 1. a 2. třídy
2. – žákyně 3. a 4. třídy
3. – žákyně 5. až 8. tříd
Letošní novinkou se stala soutěž maminek, které vytvořily čtvrtou 
kategorii a s chutí si společně zacvičily.
Součástí programu byla i další vystoupení – mažoretky, nesoutěžní 
představení aerobiku, moderní gymnastky (včetně naší bývalé žá-
kyně Alice Jakšové), nechyběly dovednostní soutěže.
Díky sponzorům se podařilo zajistit pěkné ceny nejen pro vítěze, 
ale pro všechny, kdo se soutěže zúčastnili.
Velké poděkování patří hlavní organizátorce soutěže, paní učitelce 
PaedDr. Miroslavě Kosířové, stejně jako dalším vyučujícím, cvičitel-
kám, porotcům i sponzorům.

SOUTĚŽ V AEROBIKU 2018

I. kategorie:
1. Elen Vajdíková

2. Elen Tomečková
3. Jitka Burešová

4. Valentýna Kuchařová
5. Zuzana Skřivánková
6. Monika Drozdyová

Miss sympatie Valentýna Kuchařová

II. kategorie:
1. Nella Klobásková
2. Eliška Stočková

3. Lucie Varadínková
4. Karolína Čertíková
5. Radana Břečková

6. Sabina Jemelíková
Miss sympatie Eliška Stočková

III. kategorie:
1. Barbora Kusáková
2. Kristýna Sasínová
3. Justýna Vránová

Miss sympatie Kristýna Sasínová

listina
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V pátek 22. června 2018 proběhlo v ZŠ pasování předškoláků na školáky.  Budoucí školáky pasoval pan ředitel Mgr. Bc. Jiří Adamec. 
Celou akci připravila paní učitelka Mgr. Sylva Nováková – Uličná, spolu s žáky devátých tříd. Děti si prohlédly prostory školy, kterou 
budou po prázdninách navštěvovat. 

Kolektiv učitelek MŠ I.

Pátek 29. červen 2018 byl posledním školním dnem pro 43 
žáků – absolventů 9. tříd – stráveným v naší základní škole. 
Slavnostní rozloučení s „deváťáky“ se konalo za přítomnosti 
ředitele školy Mgr. Bc. Jiřího Adamce, místostarosty města 
Bzence Ing. Ivana Černého, třídních učitelek Mgr. Jitky Syro-
vé a Mgr. Sylvy Novákové Uličné, zástupkyně SRPŠ p. Boženy 
Kolaciové a zástupkyně ředitele PhDr. Ilony Tranžíkové.
V krátkém programu vystoupili žáci se svými proslovy,  
v nichž zavzpomínali na uplynulých devět let a poděkovali 
svým učitelům; zazněly tóny kytary, flétny, recitace i zpěv.
Pan ředitel, pan místostarosta a paní učitelky třídní popřáli 
žákům hodně štěstí do budoucna a vyjádřili přání, aby na 
svou školu a své město vždy rádi vzpomínali.
Paní B. Kolaciová jménem SRPŠ předala vybraným žákům 
odměny, tentokrát v podobě deskových her, pan ředitel pak 
předal všem absolventům pamětní listy jako vzpomínku na 
devět let strávených v bzenecké základní škole.

PhDr. I. Tranžíková

Poslední akcí školní družiny v  letošním školním roce bylo 
SPORTOVNÍ ODPOLEDNE.  Soutěžili jsme v  disciplínách 
souvisejících s  povoláním. Na školním hřišti nás čekalo 14 
stanovišť, kde jsme plnili úkoly, abychom dostali označení 
do startovní kartičky. Jako zdravotní sestry jsme stříkačkou 
sráželi kuželky, jako kováři zatloukali hřebíky, zahradník vo-
zil kolečka s  nafukovacím balonkem, číšník musel s  tácem  
a pohárky zdolat překážkovou dráhu, správný akrobat zvlá-
dal chůzi na chůdách a spoustu dalšího.
Všechno jsme zvládli a nakonec nás čekala sladká odměna.  

Děkujeme žákům 9. třídy a paní učitelce Suchovské za pomoc 
s realizací sportovního odpoledne. 

Mgr. Ludmila Sotolářová, vedoucí ŠD

PASOVÁNÍ PŘEDŠKOLÁKŮ

SLAVNOSTNÍ ROZLOUČENÍ SE ŽÁKY 9. ROČNÍKŮ

VYBER SI SVÉ POVOLÁNÍ X. - SPORTOVNÍ ODPOLEDNE
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Ve dnech 11. 6. -12. 6. 2018 se žákyně 4.-5. ročníku zaslouženě 
zúčastnily celorepublikového kola vybíjené pořádaného Asociací 
školních sportovních klubů. Místem konání a hlavním pořadatelem 
bylo krásné městečko v malebném podhůří Krkonoš – Pecka. Klání 
16 týmů z celé republiky probíhalo během dvou dnů v Kempu Pec-
ka, který leží přímo pod středověkým hradem Pecka. Boj o medaile 
byl rozložen do dvou dnů. První den byla družstva rozřazena do 
čtyř skupin a následující den se bojovalo doslova o život v katego-
riích 1. - 4. místo, 5. - 8. místo, 9. - 12. místo a 13. - 16. místo. Je nutno 
říci, že všechny týmy podaly vynikající výkony a mnohdy to bylo  
„o prsa“. Náš SUPER tým se umístil na úžasném 7. místě. Organizá-
toři měli vše naprosto skvěle připraveno. I když byl první den velmi 
náročný, zvládly jsme i večerní výšlap na hrad Pecka s tajemnou, 
téměř noční, prohlídkou pouze pro nás. A my otužilejší jsme si pak 
ještě krátce huply do krásného bazénu přímo v  kempu. Během 
dvou dnů vládla bezvadná atmosféra a všechny týmy děvčat, přes-
tože byly vlastně soupeřkami, navázaly přátelství, byť bude zřejmě 
nadále probíhat jen prostřednictvím virtuálního světa. Děkujeme 
holky za super výsledek a medaile!!!

Mgr. Klára Těthalová

V rámci projektu Celé Česko čte dětem jsme v naší škole na začátku druhého pololetí vyhlásili výtvarnou soutěž s literární tematikou s ná-
zvem: Můj oblíbený knižní hrdina.
Úkolem žáků bylo ztvárnit svou oblíbenou literární postavu. Kreslit měly děti doma, ve svém volném čase, použít mohly libovolnou výtvar-
nou techniku.
K datu ukončení soutěže, 6. dubnu, se sešlo více než padesát výkresů, ze kterých porota vybrala ty nejlepší v každé kategorii.
Vyhlášení výsledků proběhlo 16. 4. 2018, autoři vítězných prací obdrželi diplomy a ceny v podobě krásné knihy. Všechny zúčastněné práce 
byly vystaveny v prostorách školy.
Hlavní koordinátorkou soutěže byla paní učitelka Mgr. Klára Těthalová, které patří velké poděkování. I touto akcí se naše škola připojila  
ke Světovému dni knihy, připadajícímu na 23. duben.

REPUBLIKOVÉ FINÁLE VE VYBÍJENÉ 2018

Vyhodnocení výtvarné soutěže

Vyhodnocení

1. kategorie (1. – 3. ročník)
1. místo – Alena Ulična (3.B)
2. místo – Johana Týnovská (3.A)
3. místo – Lukáš Fiala (1.B)

II. kategorie (4. – 6. ročník)
1. místo – Daniel Kořán (6.B)
2. místo – Anna Fridrichová (4.B)
3. místo – Karolína Horváthová (4.B)
 – Sára Dvořanová (5.B)

III. kategorie (7. – 9. ročník)
1. místo – Klára Charouzová (7.A)
 – Adriana Lipárová (9.A)

PhDr. I. Tranžíková

Výtvarně-literárnísoutěž 2017/18
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V  rámci prevence sociálně patologických jevů organizujeme pro 
žáky 5. tříd bzenecké základní školy přednášky o kyberšikaně. 
Vzhledem k tomu, že jsou i mladší děti zběhlé v užívání sociálních 
sítí, zařadili jsme přednášku i pro žáky 4. tříd. Považujeme za velmi 
důležité, aby žáci byli včas poučení o možných rizicích spojených 
s užíváním sociálních sítí.

Dne 15.5.2018 navštívil naši školu příslušník Policie ČR. Důvodem 
návštěvy byla přednáška pro žáky pátého ročníku na dnes velmi 
aktuální téma. V rámci programu prevence sociálně patologických 
jevů byli seznámeni s nebezpečími, které přináší dnešní virtuální 
svět. Jednalo se o tzv. kybešikanu a s ní spojené možnosti ohro-
žení dětí školního věku. Žáci společně s  příslušníkem Policie ČR 
definovali pojem kyberšikany, jak se projevuje a co by měl každý 
v případě takového ohrožení dělat. Na základě skutečných příbě-
hů nezletilých si žáci uvědomili závažnost situace, která mnohdy 
vede až k tragickým koncům těch, kteří se s kyberšikanou setkali na 
vlastní kůži. Žáci měli spoustu dotazů a bylo zřejmé, že toto téma 
je velmi zaujalo. 

Že období prázdnin ve škole a školkách je obdobím klidu, se může 
jen zdát. Sotva opustí školní budovy děti, žáci a učitelé, nastupují 
různí řemeslníci a malíři. 
Nejvíce rušno bylo v  letošním létě v budově základní školy v Ol-
šovské ulici. Zde proběhly tři velké investiční akce. Finančně nej-
náročnější je vybudování nového multifunkčního hřiště s umělým 
povrchem, které bude sloužit nejenom našim žákům, ale i široké 
veřejnosti. Druhou velkou akcí je dokončení rekonstrukce kotelny 
pro pavilon stravování a tělovýchovy a třetí je rekonstrukce vzdu-
chotechniky v krytém plaveckém bazénu. Mimoto dostala nový ka-
bát i jazyková učebna angličtiny a samozřejmostí je už každoroční 
malování chodeb a tříd.
V MŠ III v ulici Boženy Němcové byla provedena výměna plynové-
ho kotle a oprava omítek a maleb v jídelně a herně školky. V dal-
ších budovách mateřských škol probíhaly běžné údržbářské a zed-
nické práce a malování. A další úpravy nás čekají v příštím roce, kdy 
počítáme mimo jiné s  rekonstrukcí vzduchotechniky školní jídelny, 
zateplením spojovacího krčku a vybudováním venkovní učebny  
altánového typu ve školní zahradě.

Děkuji všem firmám, které se na těchto akcích podílely, zřizovateli  
za odbornou pomoc a finanční krytí realizovaných zakázek a samo-
zřejmě správním zaměstnancům školy za přípravu budov na nový 
školní rok.

Mgr. Bc. Jiří Adamec

V MŠ II Bzenec-Kolonie si děti zakončení školního roku 2017-18  
užily s  kejklířem Vlastou, který je pobavil svými legračními kous-
ky. Odpoledne prožily i se svými rodiči při tradičním pasování  
předškoláků na školáky, spojeným s opékáním špekáčků.

Jana Žáková, učitelka MŠ II

Názory dětí třídy 5.A na přednášku o kyberšikaně 
 To slovo jsem znal, ale nedokázal jsem ho vysvětlit.
 Policista vzbuzoval strach, to je asi dobře.
 Video, které nám policista pouštěl, bylo strašidelné. Trochu jsem se  
 pak bála.
 Nevěděl jsem, že policie se může dostat na každý účet na FB.
 Asi si zruším nějaké aplikace v mobilu, protože jsou nebezpečné.
 Přednáška byla zajímavá a důležitá, ale myslím si, že některé děti si  
 stejně nebudou dál dávat pozor, co na internetu zveřejňují.

Názory dětí třídy 4. A na přednášku o kyberšikaně
 Líbilo se mi, že nás upozornili, že nemáme uveřejňovat osobní  
 data.
 Přednáška se mi moc líbila, byla moc zajímavá.
 Pochopila jsem, co je kyberšikana. Policista byl upřímný a milý.
 Je super dozvědět se, co se může stát.
 Už vím, co tam nepsat.
 Chtěla bych se o tom dovědět ještě více. 
 Tyhle informace se budou určitě hodit.

PŘEDNÁŠKY NA TÉMA KYBERSIKANA

Mateřská škola II
Bzenec-Kolonie

Zpracovala: Mgr. Marie Julínková, metodička prevence ZŠ a MŠ Bzenec
Prázdniny

v
e

 škole
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Den dětí jsme oslavili ve výletním areálu v Bílých Karpatech Salaš Travičná. Děti měly možnost poznat nejen živá domácí zvířátka, ale tak 
to, jak naši předkové žili dříve, co pěstovali  a z čeho všeho se dá uvařit bylinkový čaj. Vyzkoušely myší díru, pavoučí síť, osedlaly dřevěné 
koně a vyslechly moudré povídání domorodce. Zjistily, že kopřivy pálí, k čemu slouží kadibudka a ví, jak se v přírodě máme chovat. Počasí 
bylo přímo sluníčkové a nám se vůbec nechtělo domů. Slíbili jsme, že se za zvířátky přijedeme opět podívat a tentokrát jim přivezeme něco 
dobrého na zub.

MŠ III. B. Němcové, Bzenec

Na dvou kreativních  táborech se děti ve věku 5-14 let zcela ponoři-
ly do své fantazie a výsledkem byla obrovská hromada nádherných 
výrobků, letos v duchu starých tradic. Zájem o ně opět překonal 
rekord z předchozího roku. 
Mysleli jsme, že největším oříškem bude velký anděl z dřeva a dýhy, 
ale malá víla z ovčího rouna nám dala zabrat víc. Naštěstí mezi 
námi nebyla žádná Růženka a po píchnutí plstící jehlou nikdo ne-
usnul, víte, co se všechno dá za sto let vyrobit? Lněnou tašku jsme 
obarvili a dozdobili barvami i nažehlovačkami, na cesty se hodí piš-
kvorky z překližky i prázdninový deník. A až se zima zeptá, máme 
voňavé bylinkové čaje a meruňkovou marmeládu. Naučili jsme se 
pracovat s akvarelovými pastely i fixami a umíme vytvarovat pě-
nové květiny. Alba, odznaky, stojánky na tužky, náramky, všechno 
jsme stihli do středy, protože ve čtvrtek nás čekal výlet vlakem do 
Olomouce - prozkoumat Pevnost poznání a prohlédnout si památ-
ky v centru. Poslední den se nesl ve znamení velkého pátrání. In-
dicie napovídaly, kudy pokračovat v cestě k cíli a kde najít úkoly. 
Tyto byly splněny a naši kamarádi vysvobozeni, poklad objeven, 
zkrátka pátračka jak má být. Náhodou se na místě procházel i jeden 
hodný pán s obrovskými zásobami jídla a vody, užili jsme si tedy  
i piknik a vrátili se na základnu k slavnostnímu udělení titulů  
novým kreativním expertům.
Po společně stráveném týdnu s kamarády si každý domů odne-
sl nové nápady, plnou hlavu inspirace a zážitků, a také spoustu  
výrobků v té nejvyšší kvalitě. 

Chtěla bych poděkovat lektorům a všem, kteří přispěli ke zdár-
nému průběhu. Děkujeme nastotisíckrát Milušce Jurečkové za 
vynikající buchty, které vydržely asi tři vteřiny. V neposlední řadě 
letí naše díky do restaurace Lidového domu, kde se nám postarali  
o báječné obědy.

Oslava Dne dětí

A všichni organizátoři a vedoucí děkují bezvadným, šikovným 
a úžasným dětem, byla radost s vámi strávit několik 

prázdninových dní.

Irena Koukalová Uličná

BZENECKÝ KLUBÍK - KREATIVNÍ PŘÍMĚSTSKÉ TÁBORY
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je za námi další školní rok a je velmi příjemné, že i tentokrát mohu 
říci, že se nám opět vydařil.
Všechny naše zájmové kroužky byly naplněny a dle docházky dětí 
si je dovoluji hodnotit jako velmi úspěšné. Nejenom naše pravidel-
ná činnost, ale i nocování splnilo očekávání všech účastníků. Také 
pobyt pro maminky s dětmi navštěvujícími naši školičku, který se 
konal ve Vřesovicích na chatě Radost, splnil svůj úkol. Maminky si 
odpočaly od vaření, úklidu a jiných denních starostí, večer si za-
hrály společenské hry a vytvořily dobrou partu. Děti si užívaly kou-
pání na terase, vycházek, divadla i skákacího hradu. Prostě skvělá 
atmosféra nás provázela po celou dobu pobytu. Hned na to jsem 
odjížděla s  rodinkami s dětmi na relaxační pobyt do Chorvatska. 
Tuto akci není třeba ani komentovat, jednoduše řečeno fantazie. 
Také proběhly dva příměstské tábory. Děti se naučily novým hrám, 
získaly nové zkušenosti, dovednosti a k tomu nám přálo počasí na 
výletech i při venkovních aktivitách a hlavně všechny akce byly bez 
úrazů. Fotografie z akcí najdete na facebooku – Dům dětí a mláde-
že Veselí nad Moravou-Bzenec.
Jelikož se nám ve Bzenci daří naše nabízené kroužky a akce napl-
ňovat, tak v  dalším školním roce opět přidáme zbrusu nové. Tak 
vyberte a…
Na domeček přijmeme paní na úklid a výlep letáčků pro naše  
aktivity.

Bližší informace o činnosti DDM dostanete na níže uvedených  
kontaktech:

Tel.: 777 118 166
E-mail: bzenec.ddmveseli@seznam.cz
Facebook: Dům dětí a mládeže Veselí nad Moravou-Bzenec
Kontaktní osoba: Blanka Vaníčková – pedagog volného času

Školička – pro nejmenší ve Bzenci (PO a ST) a v Moravském Písku (ČT)
Pohybový – (6 až 10 let)
Tvoření – (7 až 11 let)
Vaření – (8 až 12 let – pečeme, vaříme polévky, hlavní chody…)
Minikroužek – (5 až 7 let – příprava na školní docházku zábavnou formou)
Kruhový trénink (dospělí a žáci II. stupně)

A TADY JSOU NOVINKY:

Kreativní – Pedig je populární materiál a technika. Nejznámějším způsobem zpracování je pletení, které vychází z košíkářství. Seznámí děti 
se základy tohoto řemesla, naučí se s pedigem pracovat a kombinovat s jinými materiály.
Drátkování je technika, při které se využívají drátky různého typu a tloušťky k tvorbě různých dekorací jako jsou vánoční a velikonoční 
ozdoby, andělíčci, drátované rybičky, nejrůznější ozdobné zápichy (od 10 let).
Latinskoamerické tance – (od 6 let)
Hra na kytaru a na klávesy – (od 6 let)
Batole centrum – Bobathova metoda – uvolňuje svalstvo, učí správným pohybům, polohování, nošení, zvedání, posiluje imunitní systém, 
stimuluje krevní oběh, upevňuje citovou vazbu a zlepšuje IQ a EQ dítěte (od 6 týdnů).
Cvičení pro těhotné – zlepšuje tělesnou i duševní koordinaci ženy, stimuluje krevní oběh, udržuje hladinu glukózy v krvi, podporuje psy-
chickou rovnováhu, připravuje ženu na porod a urychluje zotavení po porodu.
Cvičení pro zdraví – Dornova metoda – šetrná, jednoduchá a účinná manuální terapie zaměřená na pohybové ústrojí. Uvolňuje blokády 
a bolesti páteře, kolen, ramen a kyčelních kloubů. Léčí skoliózu, vyrovnává délku končetin a napravuje statiku těla (od 7 do 99 let).

Bližší informace o činnosti DDM dostanete na níže uvedených kontaktech:

Kontaktní osoba: Blanka Vaníčková – pedagog volného času
Tel.: 777 118 166
E-mail: bzenec.ddmveseli@seznam.cz
Facebook: Dům dětí a mládeže Veselí nad Moravou-Bzenec

VÁŽENÍ RODIČE, MILÉ DĚTI, ČTENÁŘI,

Nabídka 
zájmových kroužku 

pro školní rok 2018/19
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Třetím příměstským táborem Bzeneckého klubíku byl sportovní, 
přezdívaný BRUTUS. Tentokrát s heslem: “Trenér je víc než matka”.  
Díky naprosto luxusnímu počasí jsme prožili fantastický týden plný 
sportu, adrenalinu a zábavy. Zahájili jsme pozvolna na koupališti 
v Těmicích, kde proběhl sumo turnaj, lukostřelba, chůze po slac-
kline, volejbal a samozřejmě - vodní bitva. V úterý nás pozvaly na 
trénink vracovské házenkářky, odpoledne jsme si ve Bzenci zahráli 
baseball a fotbal a konečně přišla středa. Na plánovanou návštěvu 
Jump parku v Brně se všichni moc těšili, a to ještě netušili, že se 
nám podařilo domluvit návštěvu na mistrovské Kometě. Prohlédli 
jsme si kompletně celý stadion, včetně běžně nepřístupných ša-
ten, skyboxů i kabiny videorozhodčího. Nejzábavnější však byl tré-
nink mužstva. Viděli jsme v akci všechny hvězdy, včetně Michala 
Kempného a Martina Nečase, kteří v následující sezóně nastoupí 
v NHL. Sledovat mistry z VIP tribuny nás bavilo jen chvíli, raději 
jsme sešli na místa, kam se nikdo z nás zatím nedostal, a to těsně 
za mantinely. Chvilku jsme si zvykali na velké rány, kdy puky nará-
žely do plexiskla, ale to, že hráči projížděli pár centimetrů od nás 
a mohli jsme je sledovat opravdu zblízka, byl fantastický zážitek. 
Některé hráče, hlavně Tomáše Malce, zajímalo, kolik posil jim po-
šleme na příští sezónu. No, budeme muset pořádně potrénovat. 
Plni dojmů jsme opustili hokejovou halu Rondo a vydali se do haly 

PRO DĚTI
EKO kroužek  -  ekologický, bio, tradiční - základy ekologie, bylinka-
ření, výroba přírodní kosmetiky, pěstitelství
Keramika - práce s hlínou, keramické techniky, dekorování
Kreativní kroužek - různé výtvarné techniky, originální výrobky, 
nové kreativní materiály
Hravá angličtina - zábavná výuka pro předškolní děti

SPORT CAMP VE BZENCI

Kroužky Bzeneckého klubíku pro nový školní rok

trampolínové. Salta, přemety a megahopy našich svěřenců udivi-
ly nejen trenéra, ale i obsluhu. Čtvrtek byl ve znamení basketbalu  
v Kyjově, kde zrovna zastavil Legiovlak, do programu tedy přiby-
la i oslava 100 let založení republiky. O pátečním programu roz-
hodovali sportovci sami, zjistili 
předpovídané počasí, a tak jsme 
se na kolech vydali do Veselí nad 
Moravou na koupaliště. Odpole-
dne měli všichni v nohou dvacet 
jedna kilometrů, desítky schodů 
k tobogánu, ale přesto zbyla síla 
na tetování a závěrečné vyhlášení 
šampionů. A že jich letos bylo!
Děkuji trenéru Andrejovi, asis-
tentkám Anetě, Karolíně a Anetě, 
paní Svačinkové a všem, kteří mi 
pomáhali dopřát dětem co nejví-
ce sportovních zážitků.
Pokud všichni mladí sportovci od-
jeli domů s další motivací a chutí rozvíjet svůj talent, zlepšovat své 
výkony a posilovat týmového ducha, máme společně šanci oboha-
tit český sport a pomáhat hledat jeho budoucí velké hrdiny.
Vojta

Divadelní a filmový kroužek - zkoušení pohádky, výroba kulis, pří-
prava kostýmů, natáčení
Kurz tvůrčího psaní - rozvoj fantazie, slovní zásoby, stavba příběhů

Youtuberský kroužek - příprava scénářů, natáčení, stříhání videí
Tenisový kroužek - základy tenisu, kondiční příprava

Připravujeme další sportovní kroužky pro děti, hledáme pro ně 
vhodné prostory.

PRO DOSPĚLÉ
Pilates, Angličtina, Zdravá záda

PRO MAMINKY
Mateřské centrum 

informace na: www.mamkastatkou.cz, 
mail.: bzeneckyklubik@seznam.cz, tel.: 733126261
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Poslední tři roky pořádá dětský lesní klub Petrklíč příměstské tá-
bory v zázemí lesní mateřské školy ve Bzenci.  Děti mohly poprvé 
ozkoušet nové hrací a estetické prvky v zázemí lesního klubu, které 
vznikly na začátku letních prázdnin v rámci architektonické dílny.
Letos se s námi vydalo na táborové putování 83 dětí, které se moh-
ly vžít do osudu Robinsona Crusoa, zažívat dobrodružství Ronji, 
dcery loupežníků, nebo objevovat sílu indiánské duše. Během tří 
týdnů děti objevovaly přírodu, spolupracovaly na plnění nových 
výzev nebo se kreativně realizovaly pod vedením zkušených pe-
dagogů. 
Na závěr táborů byla pro účastníky, rodiče i širokou veřejnost zor-
ganizována další z cyklu dílen. V rámci řezbářské dílny si děti a ro-
diče mohly vlastnoručně vyrobit dřevěný přívěšek a společně se 
podílet na vzniku dřevěného trůnu.  Po řezbářské dílně navazovalo 
nocování v přírodě. Příjemným večerem bylo zakončeno letní dob-
rodružství.
Od září bude znovu v  provozu lesní mateřská škola, která nabízí 
výchovný a vzdělávací program pro děti ve věku 3 - 6 let dle princi-
pů lesních mateřských škol. Průvodci (pedagogové) dětem nabízejí 

V sobotu 26.května začal festival RE:publika, který připomněl 100.
výročí vzniku Československa. Slavnostního zahájení se zúčast-
nil český premiér Andrej Babiš a slovenský předseda vlády Peter 
Pellegrini.
V den slavnostního zahájení veletržní výstaviště zaplavily čtyři  
tisíce hasičů z celé republiky. Ve značném horku se v nažehlených 
uniformách seřadili za 385 sborových praporů, což je historický 
rekord. Po slavnostním defilé před hlavním vchodem do areálu 
Brněnských veletrhů a výstav a slavnostním zahájení se prapory 
vydaly zpět do areálu výstaviště. Zde byly všechny dekorovány pa-
mětní stuhou k 100. výročí vzniku Československa.

Vlajkonošem našeho slavnostního praporu byl Vlastimil Otépka ml.

Do pochodu vyhrávala dechová hudba Hasičského záchranného 
sboru Olomouckého kraje.

Eva Kuchařová, kronikářka

celoroční pobyt v přírodě s respektujícím přístupem k individuál-
ním potřebám a tempu každého dítěte. Každé úterý (od 9 - 12 hod) 
bude v provozu i mateřské centrum pro rodiče s dětmi od jednoho 
roku, tak aby si děti a rodiče mohli zažít dětský lesní klub na vlast-
ní kůži. Nezapomínáme ani na naše odrůstající děti, proto bude 
jednou týdně v zázemí realizovaný volnočasový kroužek pro děti 
nižšího stupně základní školy. Pro širokou veřejnost se chystá další 
řada dílen, workshopů, přednášek a divadélek. 
Proto neváhejte a připojte se k některé z akcí, abyste na vlastní oči 
viděli, co máte za zády u krásného borového lesa k dispozici. Pro-
gram můžete sledovat na facebooku ( Petrklíč z.s.) nebo na webo-
vých stránkách (www.dlkpetrklic.net). Kontaktovat nás můžete  
také telefonicky na tel: 737 459 118 (Barbora Blažíčková) nebo 
605 187 464 (Josefína Filípková). 
Na závěr bych ráda poděkovala všem rodičů, přátelům klubu  
a městu Bzenec za podporu činnosti spolku. 

Pojďte s námi trávit čas v přírodě!

Rekordní setkání historických hasičských praporů.



Bzenecké spolky v Praze v Senátu
V rámci Kulturního léta v Senátu se ve čtvrtek 14. června 2018 ve 
Valdštejnské zahradě konal hodinový koncert, v  němž se Praža-
nům představily bzenecké spolky – Marijánek, Bzenecké drmolice 
a Bzenčan za doprovodu CM Oskoruša. Koncert byl pod záštitou 
paní senátorky Ing. Bc. Anny Hubáčkové, na návrh pana starosty 
Čejky.
K  autobusu, který byl přistaven v  půl osmé za radnicí, se blížili 
„účastníci zájezdu“ s velkými kufry plnými nažehlených svátečních 
krojů. Zavazadlový prostor se pomalu plnil, stejně jako autobus. 
Všichni už byli připraveni k odjezdu, chyběla jenom muzika – hoši 
nestíhali. Trochu se zpožděním se autobus konečně rozjel. Nálada 
byla od startu až do cíle výborná. V autobuse zněly lidové písnič-
ky, doprovázené strunami houslí. Zpívali malí i velcí, prostě všich-
ni. Malá přestávka na kávu a občerstvení na motorestu Melikana,  
a už se pomalu přibližovala Praha. Zastavili jsme na Valdštejnském 
náměstí a ověšeni kufry a aparaturou jsme prošli budovou Senátu 
do Valdštejnských zahrad. Přivítala nás paní Ivana Poděbradská, 
která nás měla na starost. Uvedla nás všechny do šatny, kde jsme 
odložili zavazadla. Pak následoval volný program, který jsme po 
skupinkách využili každý podle svého. Sraz všech byl po 14. hodi-
ně, kdy následovala prohlídka Valdštejnského paláce – sídla Sená-
tu, s odborným výkladem. Byli jsme provedeni budovou, z níž na 
nás dýchal kousek historie naší země. Společně jsme také zasedli 
v galerii pro veřejnost v  jednacím sále našich senátorů. Celá pro-
hlídka byla zajímavá a také poučná.
Po ukončení nás čekalo malé občerstvení a pak už chystání apa-
ratury pod vedením Petra Nejezchleby, oblékání krojů a přípra-
va na vystoupení. Lavičky před pódiem se postupně zaplňovaly, 
Bzenčany přišli podpořit i známí a rodinní příslušníci. S  blížící se 
17. hodinou, kdy koncert začínal, už bylo všude plno. Koncertu se 
osobně zúčastnila i paní senátorka Hubáčková, která v  úvodním 

slovu všechny osobně přivítala. Po krátkém úvodu nastoupili naši 
nejmenší – Marijánek – děti zaujaly a chytly za srdce svým bezpro-
středním přístupem a krásnými hlásky. Po zaslouženém potlesku 
jeviště zaplnily Bzenecké drmolice, které nejenom zazpívaly naše 
slovácké písničky, ale vystoupení proložily i humorným výkladem, 
který je jim vlastní. Tož opět jste perlily děvčata a potlesk byl veliký! 
A závěr koncertu patřil Bzenčanu. Mládež to tentokrát opět rozjela 
zpěvem i tancem. Nádherné vystoupení bylo třešničkou na dortu 
celkového programu. Po obrovském potlesku nastoupili všichni 
účinkující a rozloučili se s publikem společně bzeneckou písničkou 
„Pod Starým hradem ve Bzenci“.
Krásné a působivé!!!
Pak už následovalo společné focení, balení aparatury a skládání 
krojů do kufrů. Se všemi zavazadly a aparaturou jsme se pomalu 
přemístili na Klárov, kde nás měl čekat autobus. Nečekal. Tak si naše 
mládež krátila dlouhou chvíli vystoupením na ulici. Hoši z cimbá-
lovky začali jeden po druhém vybalovat nástroje, přidali se taneč-
níci, a nakonec zpívali všichni. Nejdříve pro sebe, ale postupně se 
zastavovali kolemjdoucí až se vytvořilo velké a nadšené publikum, 
které podupávalo a tleskalo do rytmu. Výborná, neplánovaná akce, 
která měla obrovský úspěch. Tak, jak se začalo, tak se i skončilo od-
chodem, když nám pan starosta oznámil, že se konečně autobus 
našel.
Cesta domů ubíhala rychle s  jednou zastávkou na protáhnutí.  
Po celou dobu se opět zpívalo, smálo a oslavovalo – a bylo co!!!
Chtěla bych všem účinkujícím jménem vedení města poděkovat 
za vzornou reprezentaci Bzence na půdě Senátu. Svým vystoupe-
ním jste potěšili množství lidí. A to je v  dnešní uspěchané době 
vzácnost. 

RNDr. Jitka Jablonická, vedoucí kultury
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Bzenecké drmolice na folklórních slavnostech v Horní Marikové
Tento rok nám přes naplněný roční program vyšel čas a mohly jsme 
přijat pozvání z Považského osvětového střediska v Považské Bys-
trici a obce Horní Mariková na Folklórní slavnosti  Horní Mariková. 
Nabalit 2 kroje do loďáků, 2x rukávce, čižmy, pitný režim, dobrou 
náladu a už ani nevím, co všecko bylo povinnou výbavou a vyra-
zili jsme před 6 hodinou ze Bzence. Na místě jsme byly očekávány 
s úsměvem. Požádali nás, abychom připravily výstavu kyjovského 
kroje na místním úřadě s popisky krojových součástek. Potom už 
jsme se rychle musely obléknout do náročného kyjovského kro-
je, ve kterém jsme se účastnily Bohoslužby, při které jsme zpívaly  
Mariánskou píseň Panně Marii Bzenecké. 
Odpoledne nás čekalo naše hlavní vystoupení, které bylo s velkými 
ohlasy přijato, padla další pozvání, poděkování od pana starosty  
a ředitelky Osvětového střediska. Bylo nám u našich sousedů moc 
hezky. 

Pohodové dny s láskou přejí Bzenecké drmolice
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Bzenecká škvarkovka s domácím chlebem šla na rvačku
Když nás oslovil Národní ústav lidové kultury 
ve Strážnici s  tím, jestli by Bzenecké drmolice 
neměly zájem o pronájem stánku na Jarmarku 
chutí a vůní při Mezinárodním folklórním fes-
tivalu, nedokázaly jsme si představit, co vše to 
obnáší a co nás čeká.
Podmínkou smlouvy bylo, abychom nabíze-
ný sortiment měly v nabídce v sobotu během 
hlavního programu od 10-19 h. Tady už to za-
čalo být pro nás zajímavé. Co nachystat? Kolik čeho upéct? Volba 
padla na výbornou škvarkovou pomazánku od Milušky. Miluška 
poskytla svůj tajný recept a s výrobou nám pomohli manželé Je-
níčkovi, za což jim patří vřelé díky a moc si jejich pomoci vážíme! 
Děkujeme. A co ke škvarkovce? Přece výborný semínkový, křupavý, 
voňavý chlebík! Opět z dílny naší kuchařské hvězdy, Milušky.
Kdyby se chtěl někdo zúčastnit v  příštím roce, tak věřte, že 44 
velkých bochníků chleba a 35Kg škvarkovky vám stačit nebude!!!  
Dočista se po ní zaprášilo. 
Vyprodáno bylo v 18 hodin, všem chutnalo, dostaly jsme nabídky 
na další festivaly, ale s pokorou musíme říct, že to byl kus poctivé  
a vydřené práce!!  Trhovnicím ZDAR! 
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Vína ze zámků na zámku

V sobotu 12. srpna se bzenecký zámecký park stal už popáté mís-
tem ojedinělé mezinárodní přehlídky zámeckých vín s názvem 
VÍNA ZE ZÁMKŮ NA ZÁMKU. Letos bylo více než 1 000 návštěvní-
kům představeno téměř 120 vín z Česka,  Slovenska, Francie, Itálie, 
Rakouska, Německa, Španělska, ale také z daleké Chile, USA nebo 
Nového Zélandu. 
Pohodovou atmosféru doplnila kapela Jazz Petit Mikulov a skvělý 
dixieland Stanley‘s Dixie Street Band. Výborné občerstvení, čerstvé 
pečivo i originální zmrzlina z vína Zámeckého vinařství Bzenec byla 
jistě příjemným doplněním piknikování v parku. Zejména zmrzlina 
z rýňáku z exkluzivní řady Terroir Moravia, který je aktuálně v Sa-
lonu vín ČR, ale i z medailemi ověnčeného Muškátu moravského 
z řady Collection 1508 a v době vinobraní i jeho nealkoholická va-
rianta z čerstvé šťávy byla pokušením, kterému nešlo jen tak odo-
lat. Kdo chtěl k vínu zkusit něco opravdu delikatesního, ochutnal 
některou ze šnečích specialit z vlkošské šnečí farmy. Pro milovníky 
kávy byla připravena kavárnička „Skvělá káva“ s voňavou italskou 
kávou i čokoládové pralinky. Zkrátka, každý si musel najít to svoje.
„Cílem naší akce je především představit milovníkům vín světová vína, 
která jsou stejně jako ta naše, vyráběna ve sklepech zámků, château, 
villách, či starých usedlostech s aristokratickou historií. Jiný úhel po-
hledu pak nabízí bezprostřední srovnání úrovně kvality vín velkých 
vinařských velmocí s těmi, co se dle rozloh vinohradů řadí mezi nej-
menší. A že se se zámeckými víny z České republiky opravdu nemáme 
za co stydět“, popisuje akci ředitel Zámeckého vinařství Bzenec Ing. 
Bořek Svoboda.
Další novinkou letošního ročníku byl bonbónek v podobě srovná-
ní různých stylů šumivých vín. Ať už to bylo klasické šampaňské, 
dokonce od vinařství, které pije i James Bond, taky crémant, špa-

nělská cava, italské prosecco i klasický sekt až po moravský sekt 
vyráběný metodou kvašením v lahvi. „Letos jsme výrazně rozšířili 
i odpočinkovou zónu v podobě piknikové louky, kde jsme nabídli  
i plážová lehátka a další místa k posezení. Už tradičně jsme všech 300 
zájemců o komentovanou prohlídku zámeckého sklepa provedli zcela 
zdarma“, dodává Svoboda.
Ideální počasí, skvělé víno a dobrá nálada všech, kteří se do par-
ku přišli podívat, byly dokonalou konstelací pro vznik mimořádně 
pohodové akce, která dnes už neodmyslitelně patří k jedné z nej-
větších doprovodných akcí bzenecké Mariánské pouti. Už dnes se 
můžete těšit na 6. ročník, který proběhne 10. srpna 2019 a proslý-
chá se, že se chystá něco opravdu velkého. 

Organizační tým Zámeckého vinařství Bzenec
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90 let fotbalu ve Bzenci
Fotbalový klub TJ Slovan Bzenec v letošním roce oslavil 90 let od 
založení klubu. Oslavy se uskutečnily ve dnech 9. a 10. června 2018. 
Program byl bohatý na fotbalová utkání od přípravky až po ty úplně 
nejstarší internacionály TJ Slovan Bzenec. Od soboty rána nejprve 
nastoupil dorost, který se utkal s 1. FC Slovácko. Poté od 13 hodin 
odehráli své mistrovské utkání muži v divizi „D“ se Šumperkem. Vy-
vrcholením dne bylo utkání internacionálů TJ Slovan Bzenec proti 
Sigi týmu. Tým složený bývalým ligovým fotbalistou Sparty Praha 
a reprezentantem Horstem Sieglem přilákal do zámeckého parku 
více než 500 diváků, kteří mohli na vlastní oči vidět např. vicemistra 
Evropy z Bělehradu v roce 1976 Karola Dobiáše, dále Ladislava Víz-
ka, Sagvana Tofiho, Radka Látala, Tomáše Skuhravého a také hoke-
jisty Jaroslava Bednáře, Jana Alinče a další. Za domácí tým nastou-
pil do branky Roman Pelíšek a Marie Kasalová, do obrany Zdeněk 
Koch, Jiří Jurčík, Jiří Sommer, Radek Březík, Marek Novoměstský, 
Tomáš Mička, Rostislav Kuchař, záloha Tomáš Madaj, Zbyněk Je-
melík, Michal Plevák, Petr Říha, Martin Varga, Robert Podkalský, Lu-
káš Mička a útok Luboš Drozdy, Robert Janás, Petr Kasala, Jan Šon  
a Roman Hudeček. Tým koučovaly legendy bzenecké kopané – Voj-
těch Plevák, Jaroslav Hudeček, Josef Fridrich, Pavel Daněček a ma-

sér Pavel Smrčka. Utkání nakonec dopadlo 2:4 pro Sigi tým, góly za 
domácí vstřelil Tomáš Madaj a Luboš Drozdy. Musím ještě zmínit, 
že před zápasem proběhlo vystoupení žáků ZŠ Bzenec, za což jim 
moc děkuji, a také proběhlo předávání plaket pro sportovce, kteří 
se podíleli na rozvoji bzenecké kopané. Plaketu převzal starosta 
města Bzence pan Pavel Čejka, dále pánové Plevák, Král, Říha st., 
Drozdy st., Hostýnek, Michálek, Daněček, Jemelík st., Novoměstský, 
Lejsal, Fridrich a Škodík. Program pokračoval autogramiádou Sigi 
týmu, poté následovalo vystoupení souboru písní a tanců Bzenčan 
a rockové kapely Fair play. Oslavy pokračovaly v neděli ráno, kdy se 
postupně na bzeneckém hřišti vystřídaly týmy starších žáků, mlad-
ších žáků a přípravek. Žáci odehráli své utkání s Jiskrou Staré Město 
a přípravky odehrály své utkání se Zbrojovkou Brno, Spartou Brno 
a 1. FC Slovácko. Oslavy zakončilo vystoupení pro děti s  Míšou  
Růžičkovou v zámeckém parku.
Závěrem bych chtěl moc poděkovat sponzorům, kteří se jakkoliv 
podíleli na konání oslav 90 let kopané, a samozřejmě městu Bzenec 
za kompletní podporu při této akci. 

Za TJ Slovan Bzenec – jednatel Luboš Drozdy

TJ SLOVAN BZENEC
MUŽI

Muži hráli druhou sezonu divizní soutěž a v ročníku 2017/2018 se 
umístili na konečném 7. místě tabulky divize sk. D (viz níže). Po his-
toricky prvním ročníku divizní soutěže ve Bzenci, kdy jsme skončili 
na 8. místě tabulky, je to polepšení o jedno místo. Je to určitě vel-
ký úspěch fotbalového klubu TJ Slovan Bzenec. Momentálně jsme 
klub, který hraje druhou nejvyšší soutěž z  okresu Hodonín. Pou-
ze poloprofesionální tým FK Hodonín hraje 3. ligu. Divizi, čtvrtou 
nejvyšší soutěž v ČR, hrajeme z okresu pouze my. Krajský přebor 
hrají Mutěnice, ostatní týmy hrají nižší krajské soutěže. A to i tako-
vé kluby jako jsou Kyjov, Veselí n/M, Ratíškovice. Podařilo se nám 
přilákat mladé hráče z  blízkého okolí, kteří prošli mládežnickými 
tréninkovými středisky jako je Slovácko, Olomouc, Zbrojovka nebo 
Hodonín. V tomto roce jsme se domluvili na bližší spolupráci s FK 
Hodonín, kdy budeme využívat mladé hráče, kteří zatím nemají vý-
konnost na 3. ligu. 

Snažíme se stabilizovat klub na uvedené úrovni a pracovat pře-
vážně s mladými hráči. Velmi se také zlepšilo zázemí klubu, které 
díky Městu Bzenec je na odpovídající úrovni. To ocenil i první mís-
topředseda FAČR (druhý nejvýše postavený člen VV FAČR) Zdeněk 
Zlámal, který se zúčastnil oslav 90 let fotbalu ve Bzenci.
Daří se nám také spolupráce se sponzory klubu. Díky jejich finanč-
ním podporám můžeme být takto úspěšní. Největší poděkování 
patří dlouhodobému partnerovi Petru Holešínskému, díky němuž 
hrajeme divizi. On byl ten, kdo nás podpořil při možnosti postupu 
do čtvrté nejvyšší soutěže v ČR. Doufáme, že nám i nadále firmy 
z regionu zachovají svou přízeň a podpoří naši činnost. Tak jako vy, 
fanoušci bzenecké kopané.
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Divize sk. D – 2017/2018
Podzimní část soutěže.
Umístnění v tabulce 8. místo
Kádr  – podzim 2017
Brankaři  – Maňák Lukáš, Kůřil Michal
Obrana  – Mokrý Jan, Petrucha Tomáš, Petrucha Michal, Šmahaj David, Mlýnek Lukáš, Košut Tomáš
Záloha  – Justel Jiří, Horňák Petr, Škodík Libor, Pelikán Dominik, Hubr Michael,
Útok  – Kasala Petr, Paták Adam, Reška Tomáš
    
Divize sk. D – 2017/2018
Jarní část soutěže – konečná tabulka
Umístnění v tabulce 7. místo
Kádr  – jaro 2018
Brankáři  – Maňák Lukáš, Kůřil Michal       
Obrana  – Mlýnek Lukáš, Šmahaj David, Petrucha Michal, Mokrý Jan, Vaverka Martin, Košut Tomáš
Záloha  – Hubr Michael, Pelikán Dominik, Reška Tomáš, Justel Jiří  
Útok  – Kasala Petr, Paták Adam, Šimánek David

Konečná tabulka – muži – Divize sk. D – 2017/2018

Do dalšího ročníku 2018/2019 jsme přihlásili opět Divizi. Došlo k několika změnám v hráčském kádru. Po několika letech odešel tahoun 
našeho mužstva David Šmahaj do Rakouska a Jirka Justel do Ořechova. Naopak se nám podařilo sehnat několik posil. Do kádru přišel 
Dominik Vlček z Veselí nad Moravou (působil v mládeži Zbrojovky Brno), Petr Venclík, rodák z Moravského Písku (prošel mládeží FK Hodo-
nín), Bronislav Šálek z Uherského Brodu, Krompholc Robin ze Svratky Brno, Konečný Ondřej z FK Hodonín, Čech Radim z Mikulčic (prošel 
mládeží Baník Ostrava) a Tomáš Petrucha se vrátil z Rakouska.
Kolo divize Polná – Bzenec 4:2 branky: Kasala, Pelikán
Kolo divize Bzenec – Břeclav 2:3 branky: Hubr, Kasala
Kolo divize Havlíčkův Brod – Bzenec 1:2 branky: Paták, Venclík

Umístění Tým Z + 0 - Skóre B +/-

1 SFK Nové Město na Moravě 28 20 3 5 60:28 63 21

2 FC Slovan Rosice 28 15 9 4 72:24 54 12

3 FC Žďár n.Sázavou 28 16 4 8 60:37 52 10

4 TJ Sokol Tasovice 28 14 5 9 51:48 47 5

5 FK Šumperk 28 14 4 10 52:35 46 4

6 FSC Stará Říše 28 14 4 10 47:35 46 4

7 Slovan Bzenec 28 14 3 11 68:55 45 3

8 Slavoj Polná 28 13 2 13 60:57 41 -1

9 Tatran Ždírec nad Doubravou 28 11 6 11 27:35 39 -3

10 MSK Břeclav 28 10 5 13 37:42 35 -7

11 FK Blansko 28 7 11 10 31:38 32 -10

12 FC PBS Velká Bíteš 28 9 4 15 38:52 31 -11

13 FC Strání 28 8 3 17 41:58 27 -15

14 FC Slovan Havlíčkův Brod 28 6 6 16 35:77 24 -18

15 Horácký FK Třebíč 28 1 7 20 29:87 10 -32



Mužstvo dorostu skončilo v sezóně 2017/2018 na 7. místě krajské 
soutěže skup. C JmKFS Brno se ziskem 39 bodů. V domácím pro-
středí získalo 24 bodů a z  venkovních utkání přivezlo 15 bodů. 
Mužstvo vyhrálo 13 zápasů a stejný počet prohrálo a jako jediný 
tým v  soutěži nezaznamenalo remízový stav. Umístění ve středu 
tabulky je po dvou letech nejlepším výsledkem, který mužstvo do-
rostu dosáhlo, jelikož poslední dva roky hrálo především o záchra-
nu v soutěži. Mužstvo se postupně zlepšovalo a jen díky tomu, že 
sestava nebyla stálá a neustále některý z hráčů chyběl, mohlo být 
umístění v tabulce ještě lepší. Nejlepším střelcem mužstva byl Pá-
nik Jiří, který vstřelil 31 branek. Dalšími střelci byli: Komínek Radek 
vstřelil 15 branek, Ondříšek Denis vstřelil 10 branek, Kužela Petr  
a Kolluch Martin oba vstřelili 6 branek. 

Dorost – I. třída JMKFS Brno skup. C

Starší žáci 1. třída JMKFS Brno  
skup. C
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Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body

1 FK Mutěnice 26 21 3 2 119:35 66

2 TJ Slavoj 
Velké Pavlovice 26 18 1 7 78:41 55

3 FKM Podluží 26 17 2 7 103:53 53

4 TJ Baník Lužice 26 14 4 8 85:63 46

5 FK Baník Dubňany 26 14 2 10 89:64 44

6 TJ Slavoj Rohatec 26 14 2 10 65:57 44

7 TJ Slovan Bzenec 26 13 0 13 88:72 39

8 TJ Kordárna 
Velká nad Veličkou 26 11 2 13 45:59 35

9 SK Dolní Bojanovice 26 9 5 12 46:69 32

10 FK Baník Ratíškovice 26 8 2 16 41:64 26

11 TJ Velké Bílovice 26 7 5 14 47:76 26

12 Krumvíř/Klobouky 26 7 5 14 49:74 26

13 TJ Sokol 
Hroznová Lhota 26 5 3 18 34:101 18

14 Svatobořice-Mistřín 26 4 4 18 52:113 16

Tabulka celková – sezóna 2017/2018 – I. třída JMKFS Brno 
skupina C

Na novou sezónu 2018/2019 se mužstvo připravovalo v domácích 
podmínkách. Tréninky probíhaly třikrát týdně na hřišti ve Bzenci 
a účast byla dobrá. Přípravy se průměrně účastnilo 13 hráčů. Do 
mužstva přešlo 6 hráčů ze starších žáků a přišli 4 noví hráči, viz pří-
chody. V závěru přípravy mužstvo sehrálo přípravné utkání s muž-
stvem OŠK Rohov (okres Senica, KFS Trnava, Slovensko) na jeho 
hřišti a i přes prohru 6:3 nebyla předvedená hra špatná. Branky za 
naše mužstvo vstřelili Petr Kužela, Radek Komínek a Jiří Panik. Na-
víc soupeř měl mužstvo složené převážně z  hráčů ročníku 2000, 
z  nichž někteří trénují v  akademii prvoligové Senice. V  současné 
době tvoří kádr mužstva dorostu 22 hráčů. Počet je sice vysoký, ale 
jeden hráč je dlouhodobě zraněný a další dva studují přes týden na 
vzdálených středních školách, tudíž se nebudou přes týden účast-
nit přípravy mužstva. Doufám, že hráči prokáží, že patří opět do 
lepší části krajské soutěže, budou předvádět pohlednou a přede-
vším efektivní hru, což bude vidět na postavení v tabulce. 
Pro podzimní část sezóny 2018/2019 tvoří kádr mužstva  
dorostu tito hráči: 
Brankář: Hýl Václav, Zpěváček Jiří Vladimír
Obránci: Chrena Richard, Dobrovolný Ivo, Viktorýn Vojtěch, Kužela 
Petr, Hartman Vojtěch, Horák Vítek, Kypr David, Ondříšek Robin

Záložníci: Komínek Radek, Okénka Adam, Kollůch Martin, Ondří-
šek Denis, Žůrek David, Jurtík Michal, Stoček Jiří, Filípek Milan 
Útočníci: Pánik Jiří, Kosíř Michal, Růžička Matěj, Marčík Lukáš

Příchody: Milan Filípek - Moravský Písek, Hartman Vojtěch, Michal 
Kosíř – návrat z FC Veselí n/M., Hýl Václav – KEN Veselí n/M., Zpěvá-
ček Jiří Vladimír – Sokol Domanín 
Odchody: Píštěk Jan – Sokol Domanín, Jahoda Jan – Sokol Těmice, 
Lukáš Řepa – Sokol Ořechov, Uhlíř Patrik – Sokol Těmice

Před začátkem nové sezóny zanechali aktivní činnosti tito hráči: 
Janás Vojtěch-brankář, Vajdík David, Sivok Martin, Valenta Štěpán   

Trenérem mužstva je Ing. Andrýsek Pavel, vedoucími mužstva jsou 
Jakša Radek a Růžička Dušan

První podzimní utkání zahájí mužstvo 11. srpna 2018 na do-
mácím hřišti s mužstvem Velkých Bílovic.

Mužstvo starších žáků se v  uplynulé sezóně 2017/2018 skládalo 
celkem ze 13 hráčů, kdy 8 hráčů bylo roč. narození 2003 a 5 hrá-
čů roč. narození 2004. Celkem 2 hráči jsou z  Moravského Písku  
a jeden hráč k nám přestoupil z Osvětiman, zbytek jsou pak bzeneč-
tí odchovanci. Se staršími žáky již dlouhodobě hrajeme krajskou 
soutěž – skupinu C, kde nás v minulé sezóně bylo celkem 10 týmů 
a my jsme nakonec skončili na hezkém 5. místě (viz. tabulka níže). 
Během soutěžního ročníku se nám kádr herně i hráčsky stabilizoval 
a podávali jsme uspokojivé výkony, kdy nejlepší výkon jsme podali 
v posledním soutěžním utkání na půdě prvního Mikulova, i když 
jsme nakonec prohráli. Po sezóně tedy do dorostu odešlo 8 hráčů 
roč. 2003, ke zbylým 5 hráčům roč. 2004 pak z mladších žáků přišlo 
6 hráčů, kdy u jednoho z nich ještě není jisté, zda bude s fotbalem 
pokračovat. Paradoxně se jedná o nejtalentovanějšího hráče a byla 
by velká škoda, kdyby s fotbalem skončil. Takže nadcházející sezó-
na pro nás bude velmi náročná, opět se neobejdeme bez pomoci 
mladších žáků.  Pro  tuto sezónu došlo ke zrušení naší skupiny C  
a vytvoření pouze dvou skupin – A + B, kdy my jsme byli nově zařa-
zeni do skupiny B společně s týmy Svratky Brno, Sparty Brno B, Led-
nice, Moravské Slávie Brno, Hustopečí, Velkých Pavlovic, Ždánic/
Lovčic, Mutěnic, Modřic, Újezdu u Brna, Kohoutovic B, Šlapanic a 
Hodonína B. V neděli 26.9.2018 již hrajeme první mistrovský zápas, 
následně ještě tentýž den odjíždíme na pravidelné letní soustředě-
ní na Vápenky a po návratu již plně budeme pokračovat v soutěži, 
přičemž poslední mistrovský zápas odehrajeme 4. 11. 2018. 
Trenéři: Bc. Ondřej Okénka a Ivo Hynčica

Tabulka st. žáků sk. C – krajská soutěž, ročník 2017/2018

Rk. Družstvo Záp. Skóre Body

1 FC Pálava Mikulov 16 1 1 90:8 49

2 RAFK/Modřice 16 1 1 113:13 49

3 FK Hodonín B 12 1 5 86:32 37

4 FC Hustopeče 11 1 6 65:56 34

5 TJ Slovan Bzenec 9 0 9 44:61 27

6 TJ Moravan Lednice 6 4 8 35:45 22

7 FK Mutěnice 5 3 10 39:69 18

8 Vlkoš/Vracov 3 3 12 22:54 12

9 TJ Slavoj Rohatec 4 0 14 28:105 12

10 FKM Podluží 1 0 17 18:97 3
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Mladší žáci 1. třída JMKFS Brno  
skup. C

Přípravky okresní soutěže 
OFS Hodonín

Sezónu 2017/2018 jsme v kategorii mladších žáků absolvovali s 16 
fotbalisty. Ročník 2005 reprezentovali:  Batrla Lukáš, Čevelík Ondřej, 
Chmelař Jakub, Kaudl Ondřej, Kořán Daniel, Řihák Jaroslav, Vajdík 
Michal. Ročník 2006 tvořili tito hráči: Hynčica Tomáš, Marhefka Sa-
muel, Němeček Šimon, Obdržálek Petr, Prokeš Jakub, Tomek Jiří, 
Vajdík Tomáš. Z ročníku 2007 se zapojili tito hráči: Pavlíček Lukáš, 
Rákoš Ondřej. V utkáních přípravných i mistrovských jsme se snažili 
zejména  tvořit a hrát fotbal, což se nám ve většině případů také 
dařilo. Výkony byly až na pochopitelné výjimky dobré. Kluky trochu 
srážela horší gólová produktivita. Nicméně snaha hrát fotbal byla 
vidět. Domácí mistrovské utkání jsme odehráli na hřištích ve Bzenci 
a v Moravském Písku. S tréninkovou morálkou jsme byli spokojeni. 
Trénovali jsme většinou 3x týdně. Kluci občas zazlobili, ale nic výji-
mečného. V zimním období jsme absolvovali také Okresní halovou 
ligu a 2 halové turnaje. V rámci týmových akcí jsme si uspořádali 
turnaj v bowlingu a návštěvu Aquaparku. Klukům z ročníku 2005, 
kteří přechází do starších žáků, přejeme, ať je fotbal nadále baví  
a v dalším ročníku přivítáme v kategorii mladších žáků ročník 2007.
Závěrem bychom chtěli poděkovat rodičům za podporu a vedení 
kluků k fotbalu a samozřejmě za účast na utkáních svých potomků, 
což klukům určitě přináší radost.
Trenéři: Josef Vajdík, Lukáš Vajdík

Tabulka celková I třída mladší žáci skupina C 2017/2018 

V soutěžním ročníku 2018/2019 budou naše přípravky nastupovat 
ve třech kategoriích. Starší přípravka U11 se pro nedostatek dětí 
spojila s  Moravským Pískem a bude ve většině případů trénovat  
a hrát svoje zápasy v Moravském Písku. Trenérem starší přípravky je 
Michal Plevák a pomáhat mu budou trenéři Moravského Písku Petr 
Štěpaník a Josef Hodonský. Michal Plevák je zároveň šéftrenérem 
celé přípravky ve Bzenci.
V mladší přípravce jsme přihlásili dvě kategorie. Kategorie U9 bude 
hrát okresní přebor a kategorie U8 okresní soutěž. V těchto kate-
goriích máte zhruba 15 dětí, a proto jsme chtěli dvě soutěže, aby 
děti co nejvíce hrály a měly zápasové vytížení. Trenéři jsou David 
Prokeš, Mira Dobešek a v případě potřeby vypomáhají rodiče, za 
což jim patří velký dík.
Chtěl bych dále poprosit všechny rodiče, aby své děti dovedli do 
našeho krásného areálu a zapojili je do tréninkového procesu  
a nenechali je na pospas dnešní počítačové, tabletové a telefonové 
době. Kdykoliv můžete své dítě přivézt v pondělí a čtvrtek v 16.30. 
Případné dotazy zodpoví jednatel TJ Slovan Bzenec pan Luboš 
Drozdy.
Kontakty najdete na www.fotbalbzenec.cz

Tým Z + 0 - Skóre B

1 FK Hodonín B 18 13 1 4 103:53 40

2 FC Hustopeče 18 12 3 3 66:34 39

3 FC Pálava Mikulov 18 11 3 4 74:44 36

4 TJ Moravan Lednice 18 11 2 5 81:52 35

5 TJ Slovan Bzenec 18 8 1 9 49:56 25

6 FK Mutěnice 18 6 5 7 51:54 23

7 FKM Podluží 18 6 1 11 46:63 19

8 Vlkoš/Vracov 18 6 1 11 34:63 19

9 TJ Slavoj Rohatec 18 3 4 11 39:80 13

10 RAFK/Modřice 18 3 1 14 33:77 10
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Hledám ke koupi byt ve Bzenci, 
rekonstrukce nevadí. Za 

nabídky děkuji 
Tel: 739 823 546 

 

 

 

Koupím dům se zahrádkou ve 
Bzenci případně okolí. 
Kontakt: 604 641 463 

 
 

Hledám ke koupi byt ve Bzenci, 
rekonstrukce nevadí. Za 

nabídky děkuji 
Tel: 739 823 546 

 

 

 

Koupím dům se zahrádkou ve 
Bzenci případně okolí. 
Kontakt: 604 641 463 



SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Blahopřejeme všem,
kteří nyní oslavují svá významná životní jubilea:

80 let
Pavel Hlávka
Anna Janovská
Marie Novoměstská

85 let
Anežka Horáková
Soňa Ovesná

90 let
Ludvika Roháčová

94 let
Libuše Holková

96 let
Jaroslav Husták

Vítáme tyto malé bzenecké občánky:

Sabina Benedíková
Radek Bobčík
Jakub Höhn
Ondřej Mareček
Eliška Sedlářová

Loučíme se s občany, kteří opustili naše řady:

František Budař
Teresie Dymanusová
Karel Klučka
Miroslav Kučera – žil ve Bzenci
Marie Mišurcová
Františka Novotná
Josef Polášek
Anežka Sobková
Kateřina Sokolová
Ludmila Ventrčová

Uzavřené sňatky:

Jan Jurčík, Bukovany a Martina Vašíková, Těmice

Lubomír Ventrča a Zuzana Tomaštíková, oba Těmice

Martin Hlaváč, Bzenec 
a Marcela Poláchová, Moravská Nová Ves

Pavel Novotný, Příbram a Alena Bednářová, Luká

Z Občanské poradny
Charity Kyjov

Co si má člověk představit pod názvem Občanská poradna? 
Z hlediska zákona o sociálních službách se jedná o „odborné 
sociální poradenství“. Pro přiblížení služby použiji výsledky 
naší statistiky. Mezi diskutovaná témata, která se v Poradně 
probírají nejčastěji, patří: 1. problematika majetkoprávních 
vztahů - často dotazované v souvislosti s dluhovým poraden-
stvím nebo s finančním nedostatkem či finanční tísní. 2. dlu-
hové poradenství, exekuce 3. konzultace nároku, čerpání 

dávek státní sociální podpory či následné sociální služby,  
4. téma bydlení: nájemní smlouvy, hledání nového bydlení.
Velmi různorodá a pestrá témata mají téměř vždy stejné prv-
ky: 1. nedostatek financí ve spojení s alespoň jedním finanč-
ním závazkem, nad kterým visí riziko nezaplacení, nebo ne-
zaplacený již je, či nařízená exekuce. 2. časová tíseň k  řešení 
situace dané záležitosti (lidé většinou přichází za pět minut 
12), nebo ještě hůře – přichází po uplynutí lhůty možné na po-
dání námitky či odvolání – či až z dluhu se stala pohledávka 
vymáhaná exekučně.  3. společným bodem bývá nepříznivý 
zdravotní stav jedince: částečný invalidní důchod/nebo před 
podáním žádosti o důchod či zdravotní omezení, psychické 
potíže lidí, které jim znemožňují vyřizování svých záležitostí 
běžných způsobem a také je negativně ovlivňuje v dodržení 
termínů na možnost podat odvolání, námitky, prostě řádně ve 
stanovené lhůtě reagovat na požadavek protistrany. 
Stále aktuální téma diskutované v  Poradně je situace nedo-
statku finančních prostředků na splácení svých závazků nebo 
také nesprávné hospodaření s financemi – situace předlužení. 
Neschopnost dostát svých finančních závazků mnohdy vede 
k úvahám lidí, že by mohli využít institut oddlužení a vstup do 
insolvence. Až po konzultaci v  Poradně dostanou informaci, 
že do insolvence nemůže vstoupit každý, podmínky podání 
Návrhu na povolení oddlužení vyžadují delší časovou dotaci 
na řešení této věci a realizace oddlužení nemůže být např. za 
týden.
Provoz Občanské poradny ve Bzenci bude realizován jako 
dosud, na Městském úřadě ve Bzenci, každé první úte-
rý v  měsíci. Nejbližší termíny pro možnost konzultace:  
2. 10., 6. 11., 4. 12. 2018 v době od 12:30 do 15:30.
Tato služba je finančně podporovaná Ministerstvem práce  
a sociálních věcí ČR, Jihomoravským krajem a obcemi ORP  
Kyjov.

Mgr.Karla Blahůšová, vedoucí OP, sociální pracovnice

Poděkování
Velmi děkuji za prima skupinu, která se mi ve Bzenci vytvořila, 
jejich ochota, motivace a příjemná atmosféra vytváří příjemné 
místo a pro můj projekt dobré prostředí. 
Děkuji všem trénujícím za odvahu a snahu pracovat se svou  
pamětí a městu Bzenec za podporu projektu.
Přijďte si příjemnou formou udržovat dlouhodobou paměť.

Srdečně zvu. Zdeněk Choura
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Z pera našich čtenářů…
Narozeniny
Miroslav Janík

Pusu ti dám k narozeninám,
mám roků v roku dost
a zlost, že jich není víc.
Nic si nekladu za cíl,
pilně se budu pídit
trpělivě po krůčku trochu výš,
protože jedině cesta nahoru
cesta jediná.

Prameny jsou mé pole,
zčásti planina
a den nový je zde.
Vykročíme, vyzkoušíme si boty, 
abychom došli tam,
kam chceme.
Sbohem minulosti.
Naše je současnost
a nářek v budoucnu jen host.



ZAHRADNICTVÍ
U HUŠKÙ  ve  Bzenci

NABÍZÍ NA DUŠIÈKY
 Kytice lesní, umìlé kvìty  Bodlákový, šafránový a šiškový vìneèek 

 Vìnec smrk, umìlé kvìty, exotika, lesní  Tùjový vìneèek, srdce, køížek 

 Miska bøíza, proutí  Mechový vìneèek, srdce, køížek

  Gondola  Žardinka exotika, umìlé kvìty 
 Proutìný košík  Slámové srdce

Provozovna: Veselská 630, 696 81 Bzenec
Mobil: 736 696 027
E-mail: zahradnictviuhusku@seznam.cz 

  pavel slinták zahradnictví U HUŠKU 



Mezi 21. a 28. červencem se 31 táborníků vydalo na tábořiště 
Markrabka do Loštic. Již při prvním táborovém ohni však nastala 
situace, kterou jsme všichni museli vyřešit. Tajemný zvuk nás totiž 
za soumraku vylákal od ohně a zavedl nás do lesa, kde jsme na-
lezli starou deskovou hru s  názvem Jumanji. Ti z  nás, kteří viděli 
stejnojmenný film z roku 1995, se nechtěli do hraní této deskovky 
vůbec pouštět. Hra nás sice varovala, že ji nemáme hrát, pokud ji 
nechceme dohrát, ale druhý den po vyvěšení vlajky a oficiálním 
zahájení tábora jsme se rozhodli, že si přece jen hodíme kostkami. 
Ze hry naštěstí vyskočil Alan Parish, kterého jsme svým hodem vy-
svobodili z džungle. Ten pak dětem po celou dobu pomáhal. Každá 
družinka měla ve hře vlastní figurku, se kterou se snažila dostat do 
cíle. Cílem táborníků tedy bylo hru dohrát, a to za každou cenu.  
Po každém hození kostkami na děti čekaly nemalé problémy. Útok 
otravných opic, které sebraly i pár věcí ze stanů, nebo obřích mo-
skytů, kteří museli být zlikvidováni. V  noci dokonce děti musely 
přelstít i netopýry. Další nástrahou džungle byl lovec, který střílel 
po Alanovi. Ten byl tak troufalý, že dětem deskovku ukradl. Museli 
jsme se tedy vydat na dalekou cestu k Palonínské skalce a hru si 
vzít zpátky. Lovec ani moc neprotestoval, protože ho děti svázaly a 
odnesly k obřímu mraveništi, kde se necítil nejlépe. Táborníci ještě 
chvíli bojovali s krokodýly, kteří při dalším hodu vylezli z palonín-
ského močálu, ale i ty se nám podařilo zdárně přemoci. A pak už 
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jsme se mohli i se zachráněnou hrou vydat na Loštické koupaliště. 
Při jednom hodu kostkami se nám dokonce stalo, že ze hry vyskočil 
lev, který spal v noci v našich stanech. Proto jsme byli nuceni opus-
tit tábor a strávit noc v lese pod širým nebem. Táborníci se dobře 
vypořádali i s několika živelnými katastrofami. Při povodni museli 
získat hru, která jim uplavala, a dobře zvládli i přechod přes tekuté 
písky. 
Po týdnu plném nástrah z džungle se však našim táborníkům poda-
řilo hru dohrát. Při posledním táborovém ohni tak zmizely všechny 
hrozby, které nám hra postavila do cesty, a my jsme se mohli vydat 
zase domů. 

Jana Hynčicová

Chtěli bychom poděkovat našemu městu za finanční příspěvek na 
tábor, firmě R.I. Okna, a.s za dopravu táborového materiálu a firmě 
Rapa, s.r.o. za sponzorský dar do táborové kuchyně. 
Velké poděkování patří také všem vedoucím, kteří nám na táboře 
zdarma pomáhali a věnovali našemu oddílu týden ze své dovolené.

Oddíl Pobytu v přírodě - Sefoga
T.J. Sokol Bzenec


